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1069 лева е жизненият минимум
Сумата е нужна за месечните разходи за издръжка, храна,

жилище, образование, здравеопазване и облекло. За двама възра-
стни с едно дете до 14 години са необходими 1925 лева.

Стр. 11

Никой не подкрепя
проекта на Трифонов

Предложените от Слави
Трифонов проектокабинет и
управленски приоритети не
срещат подкрепа от остана-
лите парламентарни партии.
БСП категорично отхвърли
неолибералните му идеи.
Корнелия Нинова мотивира

решението с липсваща соци-
ална политика и отказ от
диалог. Според нея ИТН не
предлага управленска програ-
ма, а план с частични мерки.

БСП няма да върне вед-
нага третия мандат, ако го
получи. На 25 юли Нацио-

БСП свиква Националния съвет на 25 юли,
за да се готви за третия мандат

налният съвет ще реши с кого
и в замяна на какво да прего-
варя за кабинет.

Коалиция “Изправи се!
Мутри вън!” също не под-
крепя Трифонов. Христо
Иванов от “Демократична
България” видя в предложе-

ния кабинет задкулисие.
ГЕРБ нямало да искат каси-
ране на вота, защото нови
избори и нов хаос народът
нямало да издържи. Борисов
обаче не харесва предложе-
ния премиер.

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

ТН - така, отпреди няколко месе-
ца, пишещите започнахме да отбе-
лязваме едноличната политическа
партия на Станислав Тодоров Три-
фонов. Букви, които няма как да
отговорят на българина (ако той
въобще се интересува) дали тази
партия е лява, дясна, либерална, кон-
сервативна, социална, нацистка, еко-
логична... Само - “Има такъв народ”.

Да, все още го има народецът.
Засега.

Вече на всички ни стана ясно
защо Трифонов мълча в две изборни
кампании.

Защото бяха достатъчни само
десетина минути да прочете по соб-
ствената си телевизия написаните
от някого думи, за да ни светне лам-
пата и да разберем чии интереси
ще отстоява като партия ИТН. Не
е важно кои са предложените, а
какви действия се предлагат.

С две думи намеренията на ИТН
могат да се обобщят като “по-мал-
ко държава”. Кауза по-дясна и от
популисткия консерватизъм на Бо-
рисов. А “и т.н.” обозначава много-
точието “и така нататък”, и така
нататък...

Да се даде на частници единст-
вената държавна банка - Българска-
та банка за развитие, създадена
точно от държавата, за да подпома-
га дребния бизнес. И т.н.

Да се дадат на частници и да
не са държавни бъдещите магист-
рали и по тях да пътуват само
ония, които могат скъпо да си
платят. И т.н.
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Отбелязваме

184 години

от рождението

на Апостола
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Ивелин НИКОЛОВ

Бойко Борисов се оплака, че е привикан на разпит в полицията. Той заподозря, че вътрешният
министър Бойко Рашков го вика, за да го изплаши. “Не ме е страх, бе, Рашков. Ще дойда, ама искам
ти лично да ме разпиташ”, заяви лидерът на ГЕРБ. Той не знаел за какво го викат. Нещо трябва
да ми направят, надявам се да изляза жив и въобще да изляза, може да ме задържат, подхвърли Борисов

Два варианта
на зони за
екостикерите
в София

Как Берлин живее
под похлупака
на КОВИД-19
пандемията

Изхлузване -
втори дубъл.
А целта
каква е?

Стр. 3

Да ти имам

проблемите,

госпожо!
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1069 лв. са нужни за
издръжката на човек

ОБЯВА
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1069 лв. чиста заплата трябва да
получава един работещ, за да покрива
разходите си за издръжка, които включ-
ват храна, жилище, образование, здра-
веопазване, облекло, транспорт и съоб-
щения. Това обяви при представяне на
наблюденията на потребителските цени
и заплата за издръжка президентът на
КНСБ Пламен Димитров. За двама
възрастни с дете до 14 г. са необходи-
ми 1925 лв., което означава, че двамата
работещи трябва да получават по 962
лв. без удръжките. Димитров уточни,
че прагът на бедността не е едно и също
със заплатата за издръжка. Макар сред-
ната заплата да премина границата от
1500 лв., това далеч не значи, че поло-
вината работещи получават такива до-
ходи, посочват от КНСБ.

“При средната заплата има дълбоки
регионални различия. Тя е два пъти по-
малка от средната във Видин и с около

Минималното възнаграждение трябва да е два пъти по-високо,
за да покрива жизнения минимум, смята Ваня Григорова

СНИМКА БГНЕС

Президентът на КНСБ
Пламен Димитров напомни,
че има големи регионални различия
в средната заплата

300-400 лева по-висока в София. В
същото време около 2/3 от българите
получават по-малка от средната запла-
та”, посочи Димитров. По думите му
всеки, който работи под тези нужни за
минимален стандарт нива, фактически
е работещ беден. Трудът трябва да вади
от капана на бедността, но често не се
получава така, коментира президентът
на КНСБ.

Сектори като туризъм, хотелиер-
ство, хазарт, въздушен транспорт са
сред най-засегнатите от гледна точка
наети лица спрямо същия период през
изминалата година, отчитат от синди-
ката. В същото време расте заплаща-
нето в нефтопроизводството, инфор-
мационните технологии и съобщения
и услеги.

КНСБ настоява минималната запла-
та да се обвърже със заплатата за
издръжка. Синдикалистите призовават

за държавни политики, които да дове-
дат до ръст на средното възнагражде-
ние с по 12-13% на година, като до
2025 г. минималната заплата да мине
нивата на заплатата за издръжка. Тя
трябва да расте с поне 17-18% на годи-
на и до 2025 г. да прехвърли 1200 лв.,
подчерта Димитров.

Минималната заплата трябва да
бъде близо два пъти по-висока, за да
покрива жизнения минимум, катего-
рична е и Ваня Григорова, икономиче-
ски експерт в КТ “Подкрепа”. Тя пре-
дупреди, че рязкото увеличение на це-
ните на енергийните ресурси ще
продължи поради предстоящи струк-
турни промени, а това ще доведе до
допълнително обедняване на гражда-
ните. По думите й допълнителни сред-
ства в домакинските бюджети би има-
ло при връщането на необлагаемия
минимум. 650 лева минимална заплата

не е 650 лева разполагаема сума и
затова преди няколко години се опи-
тахме да направим широка обществе-
на кампания за връщане на необлагае-
мия минимум, което ще даде допълни-
телни над 50 лева в домакинските
бюджети, припомни Григорова. Бълга-
рия е единствената страна в ЕС, в
която няма необлагаем минимум, а това
е начинът, по който да оставиш сред-
ства за минимално удовлетворяване на
базовите нужди за хората, които ра-
ботят на най-ниските заплати, и на
тези, които получават суми под мини-
малната, допълни икономистът.

Жители на пловдив-
ското село Белащица,
община Родопи, излязоха
на протест срещу ново-
то отваряне на каменна-
та кариера край селото.
Те са недоволни от доби-
ва на строителни матери-
али на “Европейски
пътища” АД. Местните
блокираха пътя, по кой-
то минават камионите.
Нова концесия в Белащи-

Оръжейниците от
ВМЗ-Сопот подготвят
протестни действия за-
ради спрените за
изпълнение договори.
Вчера сградите на фир-
мата бяха облепени с
протестни плакати с ис-
кане за подновяване на
работата, тъй като 70%
от завода е в престой и
хората се притеснени за
доходите си.

Синдикатите са ре-
шили да не допускат на
територията на Вазов-
ските заводи председате-
ля на борда на директо-
рите Иван Карабатаков,
който е на поста от два
месеца, но досега не е
посещавал дружеството.

Проверка на Здравната каса е от-
крила нарушения в “Пирогов”, заради
които лечебното заведение трябва да
върне 1,068 млн. лв., тъй като са “нео-
снователно получени”. Ревизията обхва-
ща периода 28 май-10 юли 2021 г. и
беше инициирана от служебния екип
на МЗ. От касата са установили, че има
отчетена, но неизвършена дейност за
пациенти, които не са били хоспитали-
зирани в болницата за отразения пери-
од в история на заболяването. Здравно-
осигурени пациенти пък са заплащали
за дейности, които са поети и от НЗОК.
Друга нередност е, че в историята на
заболяването са фигурирали медика-
менти, които не са били отпуснати от
аптеката на болницата. Открито е и
нарушение на диагностично-лечебния
алгоритъм. Обект на проверката са били
802 досиета на болни по 4 клинични
пътеки.

Оръжейниците от ВМЗ-Сопот на
протест заради спрени договори

ВМЗ е най-голямото
държавно предприятие
от военно-промишления
комплекс и в него рабо-
тят близо 4000 души.
Работниците и служите-
лите настояват за остав-
ката му и за яснота за
бъдещето на предприя-
тието.

Преди дни от ВМЗ
изпратиха писмо до пре-
зидента Румен Радев и
министър-председателя
Стефан Янев. В него се
посочва, че Карабатаков
е спрял всички доставки
на материали и това
възпрепятства и малко-
то договори на изпълне-
ние, които има предпри-
ятието.

През годините БСП
нееднократно е преду-
преждавала, че дружест-
вото се източва и че пра-
вителството на Бойко
Борисов се готви да го
обяви за приватизация.
Според лидера на АБВ
Румен Петков ВМЗ ще
бъде ликвидирано и ще
бъде превърнато в тури-
стически обект. За това
говорели новите назначе-
ния в ръководното тяло
на дружеството и кадро-
ви смени, които се случ-
ват преди изтичането на
мандата на сегашното
ръководство. По думите
на Петков Иван Караба-
таков е човек на Илия
Павлов и “Мултигруп”.

Нарушения в „Пирогов”
за 1 млн. лева откри Здравната каса

Това е третата голяма болница в
София, за която бяха подадени сигнали
за нарушения. Фалшиви хоспитализации
и незаконни трансплантации бяха раз-
крити в болница “Лозенец”. В “Алек-
сандровска” пък бяха установени голе-
ми загуби в последните години, когато
шеф на болницата е бившият здравен
министър проф. Костадин Ангелов.

От “Пирогов” съобщиха, че не при-
емат констатациите на Здравната каса и
ще направят възражения по тях. Българ-
ският лекарски съюз (БЛС) пък обвини
НЗОК в административен тормоз. В
съсловната организация имало постъпи-
ли множество сигнали от болници в ця-
лата страна за тенденциозни, масови про-
верки и искания за възстановяване на
средства в условията на пандемия по
формални причини: неспазен алгоритъм
на лечение, отчетен пациент с антигенен
тест, а не с PCR и др., жалват се от БЛС.

Жители на Белащица блокираха
пътя към кариера

ца и региона е сигурен
път към екокатастрофа,
категорични са те. Хора-
та се ядосват, че камио-
ни на концесионера от-
ново извозват скална
маса без надлежно уве-
домление. Местните на-
стояват служебният ми-
нистър на енергетиката
да спре концесията.

След продължили с
години протести на жи-

телите на близките села,
с решение на Министер-
ството на енергетиката
през зимата на 2020 г.
бяха спрени двете кари-
ери за инертни материа-
ли над Белащица. Съдът
обаче отмени забраната
в началото на годината.
Областният управител
Ангел Стоев, който под-
крепя исканията на жи-
телите на Белащица, из-
прати спешно искане до
директора на РИОСВ за
осъществяване на строг
контрол върху работата
на концесионера за спаз-
ване на всички норма-
тивни изисквания. Сто-
ев счита, че зоната,
включваща землищата на
селата Белащица, Брани
поле и Марково, трябва
да се развива като зона
за отдих и екотуризъм, а
не за добив на строител-
ни материали.

СНИМКА РАДИО ПЛОВДИВ
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Ñëåä åðàòà íà
ìàãèñòðàëèòå
íàâëèçàìå â åðà íà
íàðîäíîòî òâîð÷åñòâî
è ïîëèòèíîâàöèèòå.
Îùå íå å ïîòâúðäåíà
ïàðòèÿòà, ñïå÷åëèëà
èçáîðèòå, îùå íå å
ñôîðìèðàí ïàðëàìåíò,
îùå ïðåçèäåíòúò
íå å âðú÷èë ìàíäàò
çà ïðàâèòåëñòâî
íà ïúðâèÿ, à âå÷å
èìàìå ïðîåêòîêàáèíåò

Политологът проф. Анна Кръстева

БСП няма да подкрепи
кабинета на Трифонов
Социалистите са готови да вземат третия проучавателен
мандат, на 25 юли НС решава с кого да се водят преговори

Бойко Борисов обяви,
че е получил призовка от
министъра на вътрешните
работи в служебния каби-
нет Бойко Рашков. “Той
ме призовава да се явя в
четвъртък на разпит, като
лидерски победител в Со-
фия, победил всички в моя
избирателен район. Да се
явя при инспектор еди кой
си за извършване на след-
ните действия - снемане на
сведения, и пише още да
нося лична карта”, ожали

“Има такъв народ”
увеличава преднината
си пред ГЕРБ при обра-
ботени 99,95% от про-
токолите, сочат данните
на ЦИК. Партията на
Слави Трифонов печели
24,07% от вота, а тази
на Борисов - 23,52%.
БСП остава на третото
място със събрани 365
631 гласа.

Още вчера на обяд
изборните книжа на
всички секционни коми-
сии бяха обработени на
100%, но на сайта на

Борисов извикан
на разпит в полицията

ИТН дръпна още малко пред ГЕРБ

ЦИК не бяха качени
официалните резултати.
Причината бе, че РИК в
София област и Шумен
все още не бяха предста-
вили документите си за
повторно въвеждане в
столицата.

“Няма забавяне в
чужбина, няма забавяне
и за обявяване на резул-
татите, тъй като в мо-
мента, в който сме го-
тови да обявим резулта-
та от гласуването, те ще
бъдат публикувани като
сто процента”, каза за

се лидерът на ГЕРБ на
партийна пресконферен-
ция. “Исках да се включа
само това да кажа, защото
питате къде е Рашков. Ето,
тук е, писал е призовки
сладурът”, реши да остро-
умничи той. Призовката
до бившия премиер обаче
няма как да е написана от
вътрешния министър Бой-
ко Рашков, а от инспектор
от полицията, който води
съответната проверка.
Рашков обяви, че не знае

за изпратена до Бойко Бо-
рисов призовка.

“Само мен не ме бяха
викали на разпит, цялата
партия разкостиха, дока-
то не спечелиха циган-
ския вот. Но изборите
вече свършиха, какво ис-
кат сега още? От Бойко
Рашков не знам какво да
очаквам, но явно ще ме
пита защо съм участвал
на изборите, кога ще се
оттегля и защо съм ги
бил”, каза Борисов.

БНТ говорителят на
ЦИК Росица Матева.
“Смятам, че се справих-
ме така, както сме се
справяли в годините на-
зад, и така, както са се
справяли други колеги
от ЦИК, тъй като в по-
неделник към 17.50 ч.
бяха обработени всички
комисии, а те са близо
800”, добави тя. Матева
увери, че ЦИК ще спази
4-дневния законов срок
за обявяване на оконча-
телните изборни резул-
тати.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

БСП не смята да подкрепи неолибералния подход, предложен
от ИТН и противоречащ на левите политики, заяви Корнелия Нинова

Павлета ДАВИДОВА

БСП няма да подкрепи правителство-
то и мерките за действия, предложени от
Слави Трифонов, обяви Корнелия Нино-
ва след заседание на ИБ на партията.
Социалистите имат 4 цели, които не на-
мират отговор в плана на ИТН. БСП иска
промяна в модела на управление на пара-
лелната държава и задкулисието, както и
да се върне държавността там, където й
е мястото - в българските институции.
Важно е социалната политика и пробле-
мите на хората да бъдат решавани през
политически решения в парламента, как-
то и да се гарантира сигурност и стабил-
ност на България. “С предложението на
г-н Трифонов нищо от тези наши четири
цели не се изпълнява. Употреби се спра-
ведливият гняв на хората от протестите
за поредния политически инженеринг”,
обобщи председателят на БСП. Според

Нинова моделът не се променя, а се
задълбочава. “Г-н Трифонов налага тежък
удар върху парламентаризма с начина,
по който поднася своето предложение -
без диалог, вместо от джипката - от фейс-
бук. Не сме се борили толкова години, за
да заменим един авторитарен модел с
друг”, заяви тя.

Нинова съжали, че ИТН не продължа-
ва започнатото от служебния кабинет и
смята да приватизира ББР, вместо да я
преструктурира, за да помогне на малкия
и среден бизнес. “Сигурно вече има и
решение кой ще е купувачът. Концесио-

ниране на автомагистрали означава за-
щита на частни интереси и от хората да
се събират още и още пари”, продължи
тя. БСП не вижда и така чаканата промя-
на в съдебната система, макар да подкре-
пя закриването на спецсъда и спецпроку-
ратурата. Нищо няма за борба срещу мо-
нополисти, а и в крайна сметка стари
лица, управлявали през прехода, се пред-
лагат да правят новия модел, добави Ни-
нова. Проблем е липсата на социална
политика предвид нарастването на нера-
венствата и бедността и покачаването на
цените. “За преизчисляване на пенсии, за
увеличение на заплатите на работещите
бедни, за помощ на изнемогващи млади
семейства - нищо. Никаква промяна в
модела на здравеопазване, в модела на

образование”, обобщи тя. Отбелязана бе
и липсата на позиция по международни
въпроси като бъдещето в ЕС, отношени-
ята с Русия, Истанбулска конвенция т.н.
Нинова бе категорична, че предложения-
та на Трифонов не са управленска про-
грама, а план с частични мерки.

На 25 юли НС на БСП ще се събере
да обсъди резултатите от изборите. Тема
на дебат ще бъдат и действията й, ако
президентът й връчи третия проучвате-
лен мандат за съставяне на правителство.
Нинова увери, че ако се стигне дотам,
всички преговори и разговори ще бъдат
представени публично. “На трети избо-
ри да се ходи сега би било огромно из-
питание за българската държава и за
гражданите, предвид това, което ни очак-

ва наесен. Ние искаме чрез този трети
опит да гарантираме сигурност за хора-
та и стабилност за България”, обясни
председателят на БСП.

Бойко Борисов смята, че ИТН е тряб-
вало да издигнат Симеон Сакскобурггот-
ски за премиер. Въпреки съветите на
юристите, ГЕРБ нямало да искат касира-
не на вота, защото нови избори и нов
хаос народът нямало да издържи. Затова
им казвам - направете коалиция, разпоре-
ди Борисов.

“Отказваме да участваме във Фейс-
бук република, в телевизионна републи-
ка, в шоу република. Това е решението
на коалиционния съвет”, обяви адвокат
Николай Хаджигенов от “Изправи се!
Мутри, вън!”. Идеята за кабинет оставя
съмнения за задкулисие, свързано със
Сарая, очевидно Слави Трифонов не раз-
чита на нашата подкрепа, коментира
съпредседателят на “Демократична Бълга-
рия” Христо Иванов.
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ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ
˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ

‚ ÌˇÍÓË ˜‡ÒÚË Ì‡ ÒÚÓÎËˆ‡Ú‡

 Õ‡ 14 ˛ÎË 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÔÂÒ‚˙Á‚‡ÌÂ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡
ÛÎ. ì¬‡ÒËÎ –‡‰ÓÒÎ‡‚Ó‚î, Ê.Í. ìÃÎ‡‰ÓÒÚî 4 ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00
‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ·ÛÎ. ì¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ Ã‡ÎËÌÓ‚î, ÛÎ. ìœÓÙ. ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
“‡ÌÂ‚î, ÛÎ. ì—‡Ï‡‡î Ë ÛÎ. ìŒÍÓ‚˙ÒÚÂÌ
Ô˙Úî - Ò„‡‰Ë Ì‡ ì’˛Ì‰‡Èî, ìœÓ˘ÂÌÒÍ‡
·‡ÌÍ‡î Ë ì‘ËÁÓÏ‡Úî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¿Ú‡-
Ì‡Ò ÃÓÒÍÓ‚î ‰Ó ·Î.480

Õ‡ 14 ˛ÎË 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ ÔÓ ÛÎ.
ìœ˙‚‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇî, Í‚. ìŒÎ‡Ì‰Ó‚ˆËî
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ
09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ.
œ˙‚‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇì ÓÚ ÛÎ. ì«Ì‡ÏÂ

Ì‡ ÚÛ‰‡î ‰Ó ÛÎ. ì ‡ÏÂÌÓ‰ÂÎÒÍ‡î; ÛÎ.
ìÃ‡‡ ¡ÛÌÂ‚‡î ÓÚ ÛÎ. ì—˙ÁÌ‡ÌËÂî ‰Ó ÛÎ.
ìœ˙‚‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇî Ë ÛÎ. ì ‡ÏÂÌÓ-
‰ÂÎÒÍ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ìÃ‡‡ ¡ÛÌÂ‚‡î Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ.
ìœ˙‚‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇî.

Õ‡ 14 ˛ÎË 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ ‚ Ï.
ƒÂÚÒÍË „‡‰ ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ-
‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 19:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚË-
ÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡
ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ì—‡ÏÓÍÓ‚ÒÍÓ ¯ÓÒÂî, ÛÎ. ì√‡Û-
‰Ëî, ÛÎ. ì’ËÚ˙ œÂÚ˙î, ÛÎ. ìœÓÌÓî, ÛÎ.
ì—ËÌˇ Ò‚ÂÚÎËÌ‡î Ë ÛÎ. ì—ËÌ‡ÌËˆ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ì’ËÚ˙ œÂÚ˙î Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ.
ìœÓÌÓî.

Õ‡ 14 ˛ÎË 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ‚Ó‰ÓÏÂÂÌ ‚˙ÁÂÎ Ì‡ ·ÛÎ. ì÷‡
¡ÓËÒ IIIî, Í‚. ì ÌˇÊÂ‚Óî ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡-
ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 22:00
˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î,
ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ·ÛÎ. ì÷‡ ¡ÓËÒ
IIIî ÓÚ ÛÎ. ìœÓÙ. ÕËÍÓÎ‡È ƒÂÊ‡‚ËÌî ‰Ó
·ÂÌÁËÌÓÒÚ‡ÌˆËˇ ì√‡ÁÔÓÏî; ÛÎ. ìfl‚Óî,
ÛÎ. ì√ÓÒÍ‡ ÚÂÏÂÌÛ„‡î, ÛÎ. ì¿Í‡‰. ÃËı‡ËÎ
¿Ì‡Û‰Ó‚î, ÛÎ. 721, ÛÎ. 601, ÛÎ. ì¡ÓÈÌË-
ˆ‡î, ÛÎ. 711, ÛÎ. 716.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ·ÛÎ.
ì÷‡ ¡ÓËÒ IIIî Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ.
ì—ËÌˇÚ‡ ÒÍ‡Î‡î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡
ÏÂÊ‡ Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓ-
ÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡-
Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ
ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË
‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡Î-
ÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ-
‚ÓÚÓ - https://sofiyskavoda.bg/water-stops.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌË-
ÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡
Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂ-
ÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡
ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ
ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú
ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ
—Ã—.

     ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Две или повече вис-
ши училища да обучават
студенти съвместно, как-
то и да бъде въведен ста-
тут на “проектни” докто-
ранти. Това предвижда
проект за промени в За-
кона за висшето образо-
вание, публикуван в сай-
та на МОН за обществе-
но обсъждане до 11 ав-
густ.

Целта е вузовете да си
сътрудничат чрез създа-
ване на съвместни мул-
тидисциплинарни специ-
алности. Студентите, за-
писани в тях, ще изуча-
ват отделните дисципли-
ни в различни универси-
тети. Законопроектът
урежда условията и реда,
при които вузовете ще
сключват споразумения
за съвместно обучение в
специалности от нерегу-
лираните професии в на-
правления, за които все-
ки от тях има акредита-
ция, съответстваща на
неговата част от съвме-
стното обучение. В про-
екта се посочва и
съдържанието на спора-

Вузовете ще обучават
студенти съвместно
Започна кандидатстването за изследователски статут на висшите училища

Велиана ХРИСТОВА

зумението, разпределе-
нието на парите за
издръжка и издаването на
съвместни дипломи и пр.
Приемът ще е в рамките
на утвърдената от МС
бройка в съответното
направление на коорди-
ниращото висше учили-
ще.

С друга промяна се
дава възможност степен
“доктор” да се придоби-
ва по научен проект.
Докторантите ще се обу-
чават в продължение на
поне 3 години в редовна
форма с договор между
вуза или научната орга-
низация и ръководителя
на проекта. В това време
ще им се плаща според
извършената от тях ра-
бота и условията на до-
говора - сумата може да
е в пъти над докторант-
ската стипендия от 500
лв. Конкурси за “проект-
ни” докторанти ще се
обявяват по всяко време
на годината извън
утвърдените от МС
бройки.

Междувременно слу-
жебният кабинет е одоб-
рил предложената от
МОН методика за опре-
деляне на статут на из-

следователски висши
училища. Вузове, които
искат да получат такъв
статут, вече могат да кан-
дидатстват на база на на-
учните си резултати през
предходните 4 години,
съобщиха от МОН.
Оценката ще е в точки и
се основава на информа-
цията, представена от
висшите училища в пери-
ода 2017-2020 г. при
ежегодната оценка на
тяхната научна дейност -
научните резултати, ви-
дими в международните
бази данни SCOPUS и/
или Web of Science. За да
получи изследователски
статут, висшето училище
трябва да събере не по-
малко от 1000 точки.

Справка в SCOPUS за
2016-2021 г. показва, че
в международен план
най-много (35%) са пуб-
ликациите от социални-
те науки, включително
икономика, иконометрия
и финанси, бизнес, ме-
ниджмънт и счетоводст-
во, психология, изкуства
и хуманитарни науки.
При публикациите от
България обаче техният
дял е едва 11%. Най-мно-
го са българските публи-

кации от областта на фи-
зиката.

При кандидатстване-
то прилагането на мето-
диката и крайният резул-
тат ще се проверяват от
междуведомствена коми-
сия, назначена със запо-
вед на образователния
министър. В нея влизат

РЗИ в Кюстендил ще назначи от утре
допълнително хора на граничните пунк-
тове, които ще са в помощ на здравния
контрол за спазване на противоепиде-
мичните мерки срещу КОВИД-19. Но-
вите служители ще работят в периода
на туристическия сезон - до 30 септем-
ври. Досега по един служител на РЗИ бе
на смяна на ГКПП “Гюешево”, а на
ГКПП “Олтоманци” месеци наред няма-
ше екипи. Това наложи сънародниците
ни от Босилеград да преминават чак през
Калотина, което провокира подписки и
протести. Работата през летния сезон
нараства, тъй като от Северна Македо-
ния ежедневно минават летовници,
тръгнали към Черноморието.

При направени 14 723 теста, новите
случаи на коронавирус през изминалото
денонощие бяха 83, което е малко над

Подсилват границите с още хора
за по-добър контрол срещу КОВИД-19

СНИМКА БГНЕС

Кола избухна в пламъци до сградата на “Океански риболов”
в Бургас, шофьорът е с леки изгаряния. След като раните
му са обработени в болница, той е освободен за домашно лечение

половин процент от изследваните, сочат
данните на Единния информационен
портал. Хоспитализираните пациенти са
746, като 95 са в интензивни отделения.
Починали са четирима, а като излекува-
ни са отчетени 212. В десет области не
са регистрирани нови случаи. Най-мно-
го са новозаразените в София - 28.

3 области остават в жълтата зона по
разпространение на КОВИД-19 у нас,
показва анализът на Националния
център по заразни и паразитни болести.
Това са София-град, София-област и Ви-
дин, където заболеваемостта е между 20
и 60 на 100 000 души население. Оста-
налите 25 области са в зелената зона
със заболяемост под 20 на 100 000 души.

Поставените ваксини вчера бяха
8427. Общият брой на лицата със
завършен ваксинационен цикъл е 852 420.

представители на МОН и
икономическото минис-
терство, на Агенцията за
научни изследвания и
иновации, на БАН и на
Съвета на ректорите. От
2022 г. списъкът на из-
следователските универ-
ситети ще се актуализи-
ра ежегодно. Включване-

то в него е за 4 години с
възможност за удължава-
не при изпълнени крите-
рии. Тези университети
ще получат от Национал-
ния план за възстановя-
ване и устойчивост
допълнително целево фи-
нансиране за научна дей-
ност.

Открита процедура за
доставка на медицинско
оборудване за лечебни за-
ведения, бенефициенти по
благотворителната ини-
циатива “Българската Ко-
леда”, обяви администра-
цията на президента Ру-
мен Радев. Стойността на
поръчката възлиза на бли-

С „Българската Коледа” купуват
оборудване за 1 млн. лева

зо 1 млн. лева, набрани
от последната кампания.
Разгледани са постъпили-
те до края на юни 395
заявления за подпомага-
не, а след предложение на
Експертния съвет и коми-
сията помощ вече са по-
лучили 382 деца. Общата
стойност на направените

дарения е в размер на 636
693 лв. На сайта на бла-
готворителната инициа-
тива www.bgkoleda.bg са
публикувани условията
и редът за кандидатства-
не за подпомагане. Да-
рения могат да бъдат
правени през цялата го-
дина.
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—‰ÛÊÂÌËÂ ì—˙˛Á Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËî Ó·ˇ‚ˇ‚‡
Ú˙„ Ò ˇ‚ÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌË Ì‡ —‰Û-
ÊÂÌËÂÚÓ ‰‚ËÊËÏË ‚Â˘Ë, Ì‡ıÓ‰ˇ˘Ë Ì‡ ‡‰ÂÒ: „. ¡‡ÌÍˇ, ÛÎ.
ìÃ‡ÍÒËÏ √ÓÍËî π14, ÔÓ‰Ó·ÌÓ ÓÔËÒ‡ÌË ‚ ÒÔËÒ˙Í - ÔËÎÓ-
ÊÂÌËÂ Í˙Ï Ú‡ÁË Ó·ˇ‚‡.

“˙„˙Ú ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡ 21.07.2021 „. Ì‡ ‡‰ÂÒ: „.
¡‡ÌÍˇ, ÛÎ. ìÃ‡ÍÒËÏ √ÓÍËî π14 Ò Ì‡˜‡ÎÂÌ ˜‡Ò 11.00 ˜‡Ò‡.

Œ·ˇ‚ÂÌËÚÂ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ ‰‚ËÊËÏË ‚Â˘Ë ÏÓ„‡Ú ‰‡ ·˙‰‡Ú
Ó„ÎÂ‰‡ÌË Ì‡ ÏˇÒÚÓ ‚ ‰ÂÌˇ Ì‡ Ú˙„‡.

“˙„˙Ú ÒÂ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ Ò ˇ‚ÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ. «‡ ÍÛÔÛ‚‡˜ ÒÂ
Ó·ˇ‚ˇ‚‡ ÚÓÁË, ÍÓÈÚÓ Â ÔÂ‰ÎÓÊËÎ Ì‡È-‚ËÒÓÍ‡ ˆÂÌ‡.

Œ·ˇ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÍÛÔÛ‚‡˜‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ Ò ‚ÔËÒ‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ
‚ ÔÓÚÓÍÓÎ, ÍÓÈÚÓ ÒÂ ÔÓ‰ÔËÒ‚‡ ÓÚ ˜ÎÂÌÓ‚Â Ì‡ ÍÓÏËÒËˇ, Ì‡-
ÁÌ‡˜ÂÌ‡ Ò˙Ò Á‡ÔÓ‚Â‰ Ì‡ œÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎˇ Ì‡ —‰ÛÊÂÌËÂ ì—˙˛Á
Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËî Á‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ú˙„‡.

Œ·ˇ‚ÂÌËˇÚ Á‡ ÍÛÔÛ‚‡˜ ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ‚ÌÂÒÂ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌ‡Ú‡
ˆÂÌ‡ ‚ 7-‰ÌÂ‚ÂÌ ÒÓÍ ÓÚ Ó·ˇ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ Á‡ ÍÛÔÛ‚‡˜ ÔÓ
·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ —‰ÛÊÂÌËÂ ì—˙˛Á Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÊÛÌ‡-
ÎËÒÚËî, Í‡ÍÚÓ ÒÎÂ‰‚‡: IBAN: BG 94 UNCR 7630 1000 3543
10, BIC: UNCRBGSF, ÔË ·‡ÌÍ‡: ”ÌËÍÂ‰ËÚ ¡ÛÎ·‡ÌÍ ¿ƒ

¿ÍÓ Ó·ˇ‚ÂÌËˇÚ Á‡ ÍÛÔÛ‚‡˜ ÌÂ ‚ÌÂÒÂ ‚ ÒÓÍ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌ‡Ú‡
ˆÂÌ‡, Á‡ ÍÛÔÛ‚‡˜ ÒÂ ÓÔÂ‰ÂÎˇ Ì‡‰‰‡‚‡˜˙Ú, Ì‡Ô‡‚ËÎ ÒÎÂ‰‚‡-
˘ÓÚÓ ÔÓ ‡ÁÏÂ Ì‡‰‰‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ. ¿ÍÓ Ë ÚÓÈ ÌÂ
‚ÌÂÒÂ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌ‡Ú‡ ˆÂÌ‡ ‚ 7-‰ÌÂ‚ÂÌ ÒÓÍ ÓÚ Û‚Â‰ÓÏˇ‚‡ÌÂÚÓ
ÏÛ, ˜Â Â Ó·ˇ‚ÂÌ Á‡ ÍÛÔÛ‚‡˜, ÔÓ Ò˙˘‡Ú‡ ÔÓˆÂ‰Û‡ ÒÂ Ó·ˇ‚ˇ‚‡
Á‡ ÍÛÔÛ‚‡˜ Ì‡‰‰‡‚‡˜˙Ú Ò˙Ò ÒÎÂ‰‚‡˘ÓÚÓ ÔÓ ‡ÁÏÂ Ì‡‰‰‡‚‡-
ÚÂÎÌÓ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ Ë Ú‡Í‡ ‰Ó ËÁ˜ÂÔ‚‡ÌÂ Ì‡ Ì‡‰‰‡‚‡˜ËÚÂ,
‰‡ÎË ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËˇ ÔÓ-‚ËÒÓÍË ËÎË ‡‚ÌË Ì‡ Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ ˆÂÌ‡.
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Европейският парламент може да
изпрати в България проверка, която да
установи как се усвояват евросредства-
та. Това стана ясно по време на послед-
ното заседание на комисията по бюдже-
тен контрол в ЕП. Предложението дойде
от председателя на комисията Моника
Холхаймер.

От Европейската служба за борба с
измамите ОЛАФ съобщиха, че разслед-
ват 29 случая на вероятни злоупотреби с
европейски пари и корупция в България.
Много от разследванията са започнали
благодарение на сигнали от НПО, ано-
нимни граждани и от пресата.

Осем случая в страната са приключе-
ни от ОЛАФ през миналата година и
властите са получили препоръки за фи-
нансови санкции, като нарушенията са за
общо 35 млн. евро. Най-често злоупотре-
би се срещат при еврофондовете за раз-
витие на селските райони, където се за-
сича фиктивна дейност, както и при фал-
шивите къщи за гости. Не се съобщава
какви точно са въпросните 29 сигнала за
измами, но стана ясно, че в България се
правят ежегодни проверки и одити.

Социалистите и демократите в ЕП са
посочили примери за установени нару-
шения у нас от последните месеци и са

Служебният министър на
икономиката Кирил Петков се
обяви против идеята на партия-
та на Слави Трифонов “Има
такъв народ” за приватизация на
държавната Българска банка за
развитие, стана ясно от негово
интервю за бТВ. В момента кре-
дитната институция е 100% соб-
ственост на държавата, не наби-
ра депозити и работи предимно
с държавни гаранции. В първите
дни след поемането на поста
Петков разкри, че вместо да под-
помага малкия и средния бизнес, Кирил Петков

Кирил Петков е против приватизацията на ББР

ББР е отпуснала едри заеми за
общо 1 млрд. лв. на 8 кредитопо-
лучатели. Кирил Петков обясни,
че според него е хубаво ББР да
продължи да съществува. “Оба-
че като абсолютно прозрачна, за
малкия и среден бизнес, с лимит
(на всеки кредит) от 5 млн. и
новия професионален ме-
ниджмънт, да финансира малки
иновативни компании”, посочи
той. “Тази банка трябва и има
възможност да остане във вида,
в който в момента я докарахме
след 8 седмици борба. Банката,

както беше преди ние да влезем,
нямаше никакъв смисъл за
българската икономика и обще-
ство”, коментира Петков. Спо-
ред него е много добре да има
такъв инструмент. “Неслучайно
големи икономики като Канада
имат Банка за развитие. Те
всъщност имат една определена
функция - малките предприятия,
които са иновативни и рискови,
които не могат да вземат нор-
мални кредити от търговските
банки, да имат място, където да
отидат”, отбеляза Кирил Петков.

Злоупотребите с европари -
най-често в земеделието
Европа готви проверки как се усвояват евросредствата у нас

призовали за разследвания и търсене на
отговорност.

От ЕНП заявили, че независимо кой
управлява, съмненията за злоупотреби
трябва да бъдат разследвани. Според тях
често българската организирана
престъпност се насочва към усвояване
на средства за земеделие.

Зелените са казали, че обществените
поръчки в нашата страна се печелят от
тесен кръг фирми без състезание и са
попитали как САЩ, журналисти и бълга-
рите виждат това, което Европейската

комисия не забелязва. От “Идентичност
и демокрация” са посочили, че 20 на сто
от разследваните случаи от ОЛАФ са в
нашата страна.

Представители на ЕК съобщиха, че
след оповестяването на санкциите от
САЩ незабавно са поискали проверка
дали засегнатите получават средства от
ЕС. Българските власти са отговорили
отрицателно.

От ЕК отбелязаха, че българската
система за проверка на съмнения за зло-
употреби с европейския бюджет работи
добре и това е потвърдено в оценка на
Европейската сметна палата, пише
offnews.bg.

От отдела на ЕК по земеделие пояс-
ниха, че в последните три години у нас са
извършени 13 проверки. Представител на
отдела посочи, че по повод т.нар. “къщи
за гости” се очаква решение дали ще
бъдат възстановявани средства от българ-
ския държавен бюджет или парите ще
бъдат върнати от собствениците на не-
правилно финансираните от ЕС имоти.
По неговите думи нарушенията с плаща-
нето за отглеждане на селскостопански
животни са постоянни.

От отдела по сближаване добавиха,
че предстои проверка на качеството на

изпълнените проекти и на това как се
подбират проектите за европейско фи-
нансиране у нас.

От отдела по регионална политика
съобщиха, че работят с данни за злоупо-
треби по жалби, съобщения в медиите и
по сигнали от анонимни граждани. От
този отдел отчетоха, че българското за-
конодателство допуска злоупотреба с
правото на обжалване на резултатите от
обществените поръчки и това е било
използвано от властите в опит да прена-
сочват средства например от желе-
зопътни проекти към строеж на пътища.
Целта е била да се възползват местни
фирми, но комисията е отказала.

Представител на ОЛАФ съобщи, че за
миналата година службата е препоръчала
на българските власти действия по седем
случая на нарушения за общо 35 милиона
евро от ЕС. В някои от случаите се е
препоръчвало възстановяване на суми, а в
останалите - повдигане на обвинения.

От 12 препоръки на ОЛАФ за преда-
ване на извършители на измами на съд
половината са били оспорени, три са
отхвърлени от съда и по една препоръка
е повдигнато обвинение. ОЛАФ отчита
като проблем на българското законода-
телство това, че ако извършител на зло-
употреба с европейски средства е юриди-
ческо лице, може да се наложи само глоба.

Нова обща фактура за отоплителен сезон 2020-2021
е разработила “Топлофикация София”. На първата стра-
ница потребителите могат да видят дължимата сума и
срока за плащане. Най-важната информация е посочена
в началото, а на следващата страница са поместени по-
дробни разяснения и полезни факти. В новите фактури
има абонатен номер заедно с въведените от новата ин-
формационна система номер на инсталация и договорна
сметка. Старите и новите данни фигурират едновремен-
но, за да имат абонатите достатъчно време да свикнат и
да се ориентират в данните. На първа страница от обща-
та фактура е посочен реалният разход за топлинна енер-
гия по двата ценови периода. Стойността на потребено-
то количество енергия за отчетния период е в последния
ред на първата таблица. На начална страница е добавено
поле, в което е посочена сумата за доплащане или връща-
не по общата фактура. На втора страница на общата
фактура потребителите могат да видят разяснителна
информация за издадените кредитни известия за прогноз-
но начислена топлинна енергия. За тези, които са избра-
ли да заплащат на равни месечни вноски, са добавени
фактурираните по месеци равни месечни вноски и про-
гнозно начислени суми. В новата обща фактура е напра-
вено пояснение относно възможните разлики с изравни-
телните сметки, които потребителите са получили от
топлинните си счетоводители. Това се налага, тъй като
справките от фирмите за дялово разпределение не отра-
зяват извършените през отчетния период плащания.

Столичното парно
с нова фактура

Лозарите, които декла-
рираха готовност да обе-
рат реколтата си на зеле-
но, получават 1,5 милио-
на лева финансова помощ,
съобщават от Държавния
фонд “Земеделие”. Поети-
ят ангажимент е най-късно
до 28 юли гроздето от 498
хектара лозя да бъде уни-
щожено още преди да уз-
рее. По този начин се спе-
стяват разходи за обра-
ботка, съхранение и
търговска реализация на
продукцията. Втора по-
редна година се прилага
тази кризисна мярка, като
финансирането от Евро-
пейския съюз е увеличено
с 20% в сравнение с 2020
г. Така максималният раз-
мер на помощта, която по-
лучават кандидатите, е до
70% от заявената сума на
преките разходи за отст-

Брюксел плаща на
родните лозари да
унищожават гроздето си

раняване на гроздовете.
От години преработва-

телите у нас купуват ев-
тино грозде от Румъния,
Македония и Гърция. В
съседните държави лозар-
ството се води приорите-
тен отрасъл и субсидии-
те, които се отпускат на
стопаните там, са от по-
рядъка на минимум 500
лева на декар. У нас лоза-
рите не получават финан-
сова помощ, затова и се-
бестойността на продук-
цията им е по-висока и не-
конкурентна. Вместо да
регулират тази несправед-
ливост, от Брюксел реши-
ха да подпомогнат българ-
ските лозари, но при ус-
ловие, че си унищожат
гроздето, преди то да е
узряло, и по този начин да
сведат добива от съответ-
ната площ до нула.
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София има готовност за
определянето на зони, в които
да не бъдат пускани коли, ко-
ито отделят  вредни емисии
над допустимото. В другите
големи градове общинските
власти още изчакват, след като
от понеделник влезе в сила
изискването колите да са с
екостикер след задължителния
годишен технически преглед. С
него ще се отбелязва какво
количество газове отделя все-
ки автомобил и дали то отго-
варя на екоизискванията.

Столицата е готова с два
варианта на нискоемисионни
зони. Първият е в идеалния
център между булевардите
“Сливница”, “Васил Левски”,
“Патриарх Евтимий”, “Скобе-
лев” и ул. “Опълченска”. Вто-
рият вариант обхваща по-го-
ляма част от центъра - между
булевардите “Сливница”, “Д.
Николаев”, “Ситняково”,

София разделена на две
зони за екостикерите
В другите
големи градове
изчакват с
определянето на
местата,
където няма да
се пускат
замърсяващите
коли

“Яворов”, “Вапцаров”, “Черни
връх”, “Х. Ибсен”, “П. Тодо-
ров”, “Гешов” и “К. Величков”.
За да се въведе някой от двата
варианта, е нужно всички ав-
томобили да имат стикер с от-
белязан екологичен клас, уточ-
ниха от Столичната община.
Самите зони са част от новата
програма за подобряване на
качеството на въздуха в София,
която ще действа до 2026 г.
Ограничение на движението на
най-замърсяващите автомоби-
ли се предвижда при по-висо-
ки концентрации на замърси-
тели на въздуха през зимата.
Забраната може да важи само
в дните с превишения или за
зимния отоплителен период.
Ще се ограничава движението
само на най-замърсяващите ав-
томобили - без еврокатегория
и с Евро 1 и 2.

В София е формирана гру-
па, която да разработи предло-
жения за реда, по който ще се
регламентира и контролира това
ограничение в движението на
колите от тези екокатегории.
Вече е готова и голяма част от
инфраструктурата, която е нуж-
на за нискоемисионна зона -
монтирани са камери с функция
за разпознаване на регистраци-
онните номера, както и софту-
ер. Разработват се и допълни-
телни мерки за засичане на ав-
томобилите, както и платформа
за оповестяване на гражданите.
В Бургас все още няма уточне-
ни зони във връзка с въвеждане-

то на екостикери, защото се
изготвя програма за състояние-
то на атмосферния въздух за пе-
риода 2021-2027 г., казаха от
общината. До края на август
предстои обществено обсъжда-
не на тази програма.

“Очаква се да бъдат разра-
ботени два модела на замърси-
тели - от битови източници и
от автомобилния трафик. Тога-
ва ще бъдат уточнени най-
замърсените зони. На изчаква-
не сме”. Така зам.-кметът по
транспорта в Пловдив Тодор
Чонов отговори кои са зоните,
в които няма да се допускат
автомобили, замърсяващи

въздуха. Той обясни, че причи-
ната за това е възражението на
КПКОНПИ, с което атакува
промените в закона за новите
екостикери. “И по тази причи-
на в София, Пловдив и големи-
те градове още няма определе-
ни такива зони. Иначе пункто-
вете за годишни технически
прегледи вече се подготвят,
обучават персонала”, обясни
Чонов. Той посочи, че местата
в Пловдив ще бъдат определе-
ни със заповед на кмета. Това
ще е централната градска част
и най-вече в обхвата на синята
зона. Целият район ще бъде
опасан с камери, които да раз-

читат информацията от чипо-
вете на екостикерите.

Във Велико Търново зони-
те, в които няма да може да се
движат цапащи автомобили, ще
бъдат определени след приема-
не на новия генерален план за
организация на движението.
Според ресорния зам.-кмет
проф. Георги Камарашев ос-
новните артерии трябва да са
свободни от пушещи коли.
“Бих предложил на кмета да
не се движат по улиците “Не-
зависимост”, “Стефан Стамбо-
лов” и към Царевец, защото
това е маршрутът на туристи-
те”, каза проф. Камарашев.

Продажбите на жили-
ща през 2020 г. са нама-
лели в много страни от
ЕС в сравнение с 2019 г.
и въпреки това е
продължила тенденцията
за покачване на цените,
сочат данни на Евростат.
Спадът на продажбите е
настъпил след увеличени-
ето в почти всички стра-
ни през 2019 г. в сравне-
ние с 2018 г. До голяма
степен свитите продажби
се дължат на коронавиру-
са в Европа. През второ-
то тримесечие, когато
икономическата актив-
ност намаля, продажбите
на жилища в България на-
пример намаляват с
28,3%. Това понижение
се наваксва с ръст в по-
следните месеци на 2020
г. Най-съществен спад в
разгара на пандемията от-
белязва Ирландия, където
сделките с имоти са били
с 40% по-малко на годиш-
на база. Намалението на
годишните продажби на
жилища в Кипър е 23,3%,
Словения - 17,5%, Белгия
- 17,4%. За България го-
дишният спад на продаж-
бите приближава 10 на

По-малко жилища на пазара у нас
сто. В Дания сделките се
увеличават с 20%, а в Ни-
дерландия - с 10 на сто.

София се оказа на 56
място в света по ръст на
цените на жилищата през
първото тримесечие на
2021 г. с поскъпване от
8,6% на годишна база,
сочи индексът на консул-
тантската компания
Knight Frank. Столицата
отстъпва с 16 места в
класацията спрямо края
на миналата година, кога-
то заемаше 40 място. Из-
мир изпреварва Анкара и
оглавява индекса на най-
бързо растящите градски
пазари в света със скок
на цените от 33,9%. Тур-
ската столица, която беше
лидер в края на миналата
година, отчита ръст от
30,3%, а в топ четири е и
Истанбул, където жили-
щата са поскъпнали с
28,8%. Хегемонията на
турските градове е нару-
шена единствено от ново-
зеландската столица Уе-
лингтън, която заема тре-
то място в индекса с ръст
на цените от 30,1%.

Дубай е най-слабият
градски жилищен пазар в

света със спад на цените
от 4,4%, следван от Вене-
ция и Калкута с пониже-
ние от съответно 4,3% и
3,8%. Глобалният индекс
на цените на жилищата на
Knight Frank сочи, че жи-
лищните цени в цял свят
растат с най-бързия си
темп от 2007 г. насам, а
от включените в него 150
града 43 сега регистрират
годишен ръст на цените
от над 10%. Според
Knight Frank три фактора
може да тласнат цените
още нагоре в краткосро-
чен и средносрочен план.
Първо, страхът да не се
пропусне нещо - тъй като
границите са затворени,
инвеститорите може да
погледнат по-близо до
дома, за да се възползват
от растящите цени. Вто-
ро, някои купувачи може
да искат да се възползват
от по-ниските лихви по
ипотечните кредити пре-
ди повишаването на лих-
вените проценти, и тре-
то, заради големите суми
на спестяванията на ня-
кои пазари сега някои
хора ще могат да си поз-
волят втори дом.
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Скандал в ЕС
заради Иран
Причина е искането на Любляна за международно
разследване на екзекуции в ислямската република

Словенският премиер
Янез Янша може и да е пред-
седател на ротационното
председателство на Съвета на
ЕС, но той “не представлява”
ЕС във външната политика,
заяви първият дипломат на
Брюксел Жозеп Борел в ре-
акция на коментари на Янша,
които предизвикаха напреже-
ние с Иран, пише европей-
ската редакция на “Полити-
ко”. Изявлението му е по
повод искането на словен-
ския лидер за международно
разследване на екзекуциите
на ирански политически за-
творници през 1988 г. Убий-
ствата са най-малко 2000,
според “Амнести Интер-
нашънъл”, като някои наблю-

На московското летище “Внуково” представители на руски исторически клуб, облечени като
френски войници, носят ковчега с тленните останки на наполеоновия генерал Шарл-Етиен Гуден
де ла Саблониер, който бе изпратен във Франция. Генералът е загинал в битката за Смоленск
през 1812 г. Останките му са открити в местен парк от руски и френски археолози

Пакистански войници провеждат
спасителна операция в областта
Кашмир, където проливни дъждове
предизвикаха наводнения и
свлачища. Бедствието коства
живота на трима местни жители

НАКРАТКО

СНИМКИ БГНЕС

датели посочват много по-го-
леми числа. “В продължение
на близо 33 години светът
беше забравил за жертвите на
клането. Това трябва да се
промени”, каза той в обръ-
щението си на годишната све-
товна среща на Свободен
Иран, организирана от Наци-
оналния съвет на съпротива-
та на Иран. Има вероятност
новоизбраният ирански пре-
зидент Ебрахим Раиси да е
замесен в екзекуциите. Речта
предизвика силна реакция от
Техеран, като говорител на
външно министерство осъди
забележките като “неприем-
ливи, срещу дипломатически-
те норми и дух”.

Борел обясни, че ирански-

ят външен министър Моха-
мад Зариф му се е обадил, за
да попита “дали декларации-
те на словенския премиер
представляват официалната
позиция на ЕС, след като в
момента Словения е ротаци-
онен председател на Съве-
та”. Борел също така обяс-
ни, че само председателят на
Европейския съвет Шарл
Мишел може да представля-
ва ЕС на ниво държавни и
правителствени ръководите-
ли. Той още добави: “Вън-
шната политика остава ком-
петентност на държавите-
членки на (ЕС) и всяка
държава-членка може да има
мнението, което намира за
подходящо по всеки въпрос

от международната полити-
ка.... От мен само зависи да
кажа дали тази позиция (на
Янша) ... представлява Евро-
пейския съюз. И със сигур-
ност не е така”. По-нататък
Борел каза, че ЕС има “ба-
лансирана позиция” по от-
ношение на Иран, “която
оказва политически натиск,
когато се смята за необхо-
димо в много области, и в
същото време търси сътруд-
ничество, когато е необхо-
димо”.

Словенски говорител за-
яви, че Любляна не се наме-
сва във вътрешните работи
на Иран, но винаги ще се
застъпва за правата на чове-
ка и основните свободи.

Русия предупреди срещу всякаква външна намеса в Куба,
след като хиляди участваха в редки протести срещу комунисти-
ческото правителство, информираха агенциите. “Смятаме за
неприемливо външна намеса във вътрешните работи на суверен-
на държава или каквито и да било разрушителни действия,
насърчаващи дестабилизирането на ситуацията на острова”,
настоя говорителката на руското външно министерство Мария
Захарова. Тя подчерта, че следят ситуацията и са убедени, че
властите предприемат необходимите мерки за възстановяване
на обществения ред в интерес на гражданите и в рамките на
Конституцията. Макар да не обясни кой се опитва да се намеси,
предупреждението изглежда е насочено към САЩ. Хиляди аме-
рикански граждани от кубински произход излязоха по улиците
в подкрепа на демонстрациите.

От своя страна президентът на САЩ Джо Байдън призова
комунистическото правителство да “чуе” протестиращите. “Ние
подкрепяме кубинския народ и неговия ясен призив за свобода
и облекчение от трагичната хватка на пандемията и от десети-
летията на репресии и икономически страдания, на които са
подложени от авторитарния режим”, подчерта той в изявление.

Кубинското правителство е на мнение, че Вашингтон под-
бужда редките масови улични протести на острова.

Русия и САЩ на различни
позиции за Куба

“Западните автори на проекта анти-Русия настрой-
ват украинската политическа система по такъв начин,
че президенти, заместници, министри да се сменят, но
да има неизменна ориентация към отделяне от Русия,
към вражда с нея”, написа президентът Владимир Пу-
тин в статията “За историческото единство на руснаци
и украинци”, публикувана на сайта на Кремъл. “Никога
няма да позволим нашите исторически територии и
хора, които са близо до нас, живеещи там, да бъдат
използвани срещу Русия. И на тези, които правят такъв
опит, искам да кажа, че по този начин те ще унищожат
страната си”, изтъкна Путин.

Междувременно вторият украински президент Лео-
нид Кучма заяви в YouTube-канала History Lab., че ук-
раинските власти са лъгали гражданите си преди рефе-
рендума за независимост през 1991 г. “Лъжехме, че
Украйна храни цяла Русия, че в Украйна всичко се
произвежда. Разплатата за лъжата дойде, когато Русия
започна да търгува с нефта и газа по световни цени, а
до разпада на СССР плащаме за тях по-малко, отколко-
то за чай или вода”, каза той. По думите му независима
Украйна се е занимавала със самоунищожение. “Като
цяло не ни стигаше акъл”, призна той.

Путин предупреди
русофобите в Украйна

Коментар на стр. 8

Страните в ЕС имат
право на задължителна
ваксинация

Страните от Европейския

съюз имат право да въвеждат

задължителна ваксинация срещу

COVID-19, ако санитарната об-

становка го налага. Това опреде-

ли Европейската комисия на за-

седание днес. “Въпросът е дали е

необходима задължителна вакси-

нация и дали отделните държави

от ЕС имат компетенцията да

взимат това решение сами. Ев-

ропейската комисия счита, че

продължаването на ваксинация-

та е най-важната задача”, за-

яви представителят на ЕК Ще-

фан Де Кеерсмакер.

Заподозрени от
службите на САЩ
за случая с Хаити

Сред задържаните за убийст-

вото на хаитянския президент

има информатори на разузнава-

телните службите на САЩ,

твърдят източници на Cи Ен Ен.

Полицията в Хаити твърди, че в

нападението са участвали поне

28 души. Повечето са колумбий-

ски наемници от фирма във Фло-

рида. Американската админист-

рация за борба с наркотиците

потвърди, че един от нападате-

лите наистина е бил информа-

тор под прикритие. Друг

задържан преди това е сътруд-

ничил на ФБР.

Джо Байдън обърка
президента и премиера
на Черна гора

Президентът на САЩ Джо

Байдън изпрати поздравително

писмо до черногорския президент

Мило Джуканович, като го

обърка с премиера на страната

Здравко Кривокапич. Текстът на

писмото, съдържащ грешката,

беше публикуван в понеделник от

пресслужбата на черногорския

лидер, предава ТАСС. Байдън

поздрави колегата си по случай

Деня на държавността и 4 годи-

на от членството на Черна гора

в НАТО. Той припомни срещата

им в Брюксел на 15 юни, но на нея

е присъствал не Джуканович, а

премиерът Кривокапич. Именно с

него Байдън е разговарял в куло-

арите.
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1789 - НАЧАЛО НА ВЕЛИКАТА ФРЕНСКА

РЕВОЛЮЦИЯ (1789-1799).
Жителите на Париж превзе-
мат Бастилията и освобож-
дават седем политически за-
творници. Следствие от рево-
люцията е унищожаването на
абсолютната монархия и след кратко републи-
канско управление установяването на предвож-
даната от Наполеон Бонапарт диктатура. Ве-
ликата френска революция оказва силно въздей-
ствие върху обществения живот в Европа. На
тази дата през 1795 г. Марсилезата е обявена за
френски национален химн. Химнът е написан за
една нощ от военния инженер Клод-Жозеф Руже
дьо Лил на 24 април 1792 г. Национален празник
на Франция.

1867 - АЛФРЕД НОБЕЛ ДЕМОНСТРИРА ДЕЙ-
СТВИЕТО НА ДИНАМИТА В АНГЛИЯ. Шведски-
ят химик, инженер и пред-
приемач открива, че когато
нитроглицеринът е включен
в гъсти инертни вещества,
той става по-безопасен и
по-удобен за обработка. Тази
смес е патентована като динамит през 1866 г.
Нобел завещава огромното си състояние за учре-
дяването на носещите неговото име награди,
което става през 1895 г.

1925 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ДЖАГАРОВ,
ПОЕТ И ДРАМАТУРГ (УМИРА 1995 Г.). Завършва
литературния институт
“Максим Горки” в Москва.
Работи като редактор във в.
“Литературен фронт”, дра-
матург в Младежкия театър.
Председател на Съюза на
българските писатели, зам.-
председател на Държавния съвет. Автор на пи-
есата “Прокурорът” и на стихосбирките “Мо-
ите песни”, “Лирика”, “В минути на мълчание”,
“Сезони” и др.

1941 - ЧЕРВЕНАТА АРМИЯ ЗА ПЪРВИ ПЪТ
ИЗПОЛЗВА “КАТЮША”.
Бойното кръщение на леген-
дарната ракетна установ-
ка е в 15,15 ч. край Смо-
ленск. В хода на боевете ек-
сперименталната батарея
нанася удар по жп възела
Орша. За няколко секунди са изстреляни 112
реактивни снаряда, които превръщат възела в
огнено море. Със специална телеграма до Ста-
лин двама генерали настояват незабавно да за-
почне масираното производство на “Катюша”.

1951 - ОФИЦИАЛНО Е ОТКРИТ РОДОПСКИ-
ЯТ НАРОДЕН ТЕАТЪР.
Сформиран е като полу-
професионален, с предписа-
ние на Комитета за наука,
изкуство и култура към
Околийския народен съвет
в Смолян. С указ на президента от 2006 г. се
преименува в Родопски драматичен театър “Ни-
колай Хайтов”. С ПМС от юли 2010 г. РДТ “Н.
Хайтов” се влива в Драматичен театър “Нико-
лай Масалитинов” в Пловдив. На 5 март 2014 г.
МС прие постановление за създаване на РДТ “Н.
Хайтов”, с което театърът възкръсна.

1962 - УМИРА БОРИС МАШАЛОВ, НАРОДЕН
ПЕВЕЦ (Р. 1914 Г.). Известен
изпълнител на песни от север-
няшката фолклорна област. Со-
лист на Ансамбъла на Народна-
та армия, сформира група
“Наша песен”, с която изнася
концерти в страната и чужби-
на. За изключителния му та-
лант е отличен със званието Майстор на ест-
радното изкуство. Сред най-известните му пес-
ни са “Заблеяло ми агънце”, “Мика мама дума”,
“Недо ле, Недке хубава” и др.

Посееш ли омраза...

Трифонов сее вече 20
години омраза и цинично
пренебрежение към поли-
тици, партии, управлява-
щи. Гологлавият и сцена-
ристите му устойчиво и
напоително сваляха дове-
рието към всяка система
в държавата. Здраво бе
посята и покълна омраза-
та към всичко и всички.
Под благовидното було
на патриотизъм и морал,
с веещи се национални
знамена и бунтовни пес-
ни.

Шоуто на Слави
възпита не едно поколе-
ние. В какво ли? Да се
присмива, да принизява,

да мрази. Да не зачита
правила и закони, ако не
харесва създателите им.

Но със същия този
патос, с който Трифонов
ненавижда политиците,
днес влиза в политиката.
И самонадеяно твърди, че
знае какво трябва да се
направи. Вади CV-та и
раздава задачи. Предпола-
гам, че така прави в соб-
ствената си компания.
Твърдят, че я управлява
добре. Предполагам, че и
огромната част от канди-
дат-министрите с чужди
дипломи и няколко езика
се справят в бизнеса или
сферата, която ръководят.
Но, уважаеми зрители,
политиката не е трудов
договор с един началник.
Политикът не се назнача-
ва от сценаристи и шоу-
мени.

Политиката е общест-
вен договор.

Обществото задава
задачите. Обществото -
цялото, пъстрото, бедно-
то, богатото, успешното,
болното, неграмотното,
работното...

Политиката е ком-
промиси, преговори и
трудни решения. Не е
само изчегъртване на ед-
ните и възцаряване на
следващите.

Политиката не е про-
грама, писана на коляно.
Не е фирма за преводи и
легализация на дипломи.

Доверие не се печели
с омраза. Уважение не се
гради с постове във Фейс-
бук и демонстративно

пренебрежение към кон-
куренти, опоненти, жур-
налисти и всички инако-
мислещи.

Трудно ще ни е да за-
меним един самодържец
с друг. Първият ни обяс-
няваше, че е прост и зато-
ва се разбира с народа.
Вторият твърди, че знае
какво иска народът, защо-
то е достатъчно извисен
и неопетнен.

Ха!

Ралица НИКОЛОВА

И така нататък
От стр. 1

Да се съкратят хи-
ляди работни места в
държавните структури
(защото в администра-
цията не са само слу-
жители, а и учители,
войници, ватмани и ма-
шинисти, и т.н.) и изго-
нените да си търсят
препитанието в частни
фирми. И т.н.

Да се орежат пар-
тийните субсидии и по-
ведението на партиите
да се определя не от
държавните приорите-
ти и закони, а от част-
ните спонсори. И т.н.

Максимално да се
свият държавните раз-
ходи, за да може т.нар.
свободен пазар изцяло
да се контролира от ча-
стните интереси. И т.н.

Така ИТН гледала
към звездите. И т.н., и
т.н., и т.н., докато се
стигне до пещерно де-
сен неолиберализъм.
Точно когато неолибе-
рализмът се провали в
целия цивилизован
свят.

Независимо от все-
общото нежелание за
нови избори, подкрепа-
та на такава политика

На Острова на Сво-
бодата избухнаха най-
масовите протести от
1994 г. насам. Хиляди
хора излязоха на улици-
те в различни градове.
Причината - влошаване
на икономиката и недо-
стиг на храна, ток и вак-
сини. Отново по вина на
САЩ. В края на мина-

лия век, когато СССР се
разпадна, а американци-
те наложиха ембарго,
Фидел Кастро излезе
сред народа си, за да го
успокои, и завърши с
думите: “Куба на нико-
го не се моли! Пред ни-
кого не пада на колене!
Заедно ще се справим
със ситуацията!”

Днес революцио-
нерът го няма. Прези-
дент е Мигел Диас-Ка-
нел. Към вече съществу-
ващите проблеми се до-
бавя и пандемията. Тук
се сблъскваме с интере-
сен случай. Страната се
справи блестящо с овла-
дяването на първата
вълна. Здравеопазването
в държавата е едно от
най-добрите в света.
Местните учени разра-

ботиха собствена вакси-
на и кубински лекарски
екипи бяха изпращани в
чужбина да помагат,
включително и в Евро-
па. Изведнъж, от нищо-
то, се появява огнище на
втора вълна и този път
положението излиза
извън контрол. Куба вед-
нага заема място сред
страните с голям брой
заразени. Появяват се
проблеми с недостиг на
ваксини, болнични лег-
ла... Ей така, изведнъж...

Случаят вече се ин-
тернационализира. По-
зиции, от една страна,
изказаха Русия, Венецу-
ела и Мексико, а от дру-
га - САЩ, ЕС и Брази-
лия. Първата група е
против външната наме-
са в Куба. Втората явно

залага на кубински май-
дан. Достъпът до интер-
нет и социалните мре-
жи улеснява разпрост-
ранението на всякакви
новини - истински и
фалшиви. Предишният
лидер Раул Кастро даде
повече свободи и
достъп до информация,
но от капиталистичес-
кия свят. Отдавна са
известни апетитите на
САЩ към островната
държава, сега обаче те
вече губят терен - с
Венецуела се провали-
ха, а Южна Америка
постепенно започна да
почервенява. Въпросът
е дали Куба, без фигури
като Че Гевара и Фидел
Кастро, ще се противо-
постави на кубинския
майдан?

Таня ГЛУХЧЕВА

Майдан и в Куба?

означава подкрепа на
неефективни и неприем-
ливи десни идеи и по-
литики, които ще
задълбочат мизерията.

Подкрепа на такава
политика би отивала на
ДПС и ГЕРБ, но не и на
българската левица.
Това само ще задълбо-
чи проблемите й, които
никак не са малки.

И така нататък.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Берлин под похлупака
на КОВИД-19
Дълго строителство и скъпи строежи не са
подминали и нацията, известна със стриктността си

Ваксинирана и въоръжена с новия
европейски сертификат, летя към Бер-
лин още преди новите документи офи-
циално да са влезли в сила. До финал-
ната дестинация не ми поискаха QR
кода, но някои от спътниците ми бяха
проверени за наличие на КОВИД-тест
или сертификат за ваксинация. По-
късно обаче документът си свърши
работата без проблеми. Австрийски-
те, а и немските, авиолинии са изклю-
чително стриктни за маските - нямате
шанс да минете с платнена или такава
с филтър, важат единствено модели
FFP2 или KN95. И не си и помисляйте
да я свалите под брадичката - и персо-
нал, и пътници следят за спазването на
правилата, а глобата дебне...

Попадаме в Берлин малко след като
са разпуснали мерките - до неотдавна
почти всичко е било затворено. Макар
сега да е по-хлабаво, няма как да не
оцениш колко свободно я караме в
България. Като за начало вече споме-
натият тип маски са задължителни за
затворени обществени места, в мага-
зините, в транспорта и дори в таксита-
та. За фризьорски и козметични услу-
ги също се изисква

негативен тест

и FFP2 маска. Ако мислите, че герман-
ците носят маски само на закрито,
лъжете се - на основни булеварди и
при забележителности, които привли-
чат голям туристически поток, пред-
пазните средства отново са задължи-
телни. На някои улици са щамповани
предупреждения на английски, немски,
турски и арабски, които напомнят за
носенето на предпазни средства. На
фона на цялата тази стриктност и пре-
дупреждения обаче спокойно може да
си купиш сладолед от павилион на ули-
цата, в който продавачът работи без
маска и ръкавици, ако ще и да е зад
стъкло. Небезизвестният площад
“Александърплац” е блъсканица от
хора, повечето без маски, регистри-
рахме дори и края на гей парад. Нава-
лица има основно за някои от големи-
те магазини, далеч по-малко са хората
пред Световния часовник, който по-
казва времето в 148 града по света.
Няма как да пропуснете и останките
от среднощни гуляи по паркчета и
площадчета - заведенията работят до
22 часа.

В Берлинската катедрала няма да
минете с платнена маска, а само с
FFP2. И в нея, както и на много други
места, предпочитат плащане с карта.
Всъщност, това е единственият начин
да влезете. Като част от мерките тури-

Павлета ДАВИДОВА

пойнт Чарли вече няма актьори-вой-
ници и е лесно да се уредиш със сним-
ка, без да чакаш опашки, даже може да
го подминеш, зяпайки витрините на-
около.

Задължително си вземете корабче
за разходка по Шпрее. Ако случите на
забавен гид като нашия, може да на-
учите, че и германците имат същите
проблеми като нас. Наричат парламен-
та “Къщата на маймуните”. Специал-
ната сграда, построена за пресконфе-
ренции на властта, е

„Къщата на приказките”

И ако мислите, че само Бойко Бо-
рисов строи безкрай и за много пари,
грешите - берлинчани се ядосват на
един от мостовете над реката. Не зна-
ех, че една отходна тръба струва тол-
кова много, гневи се гидът ни, показ-
вайки ни грозното съвременно “чудо”
от тръби за 17 милиона евро. Архи-
тектът се оказва автор и на прослову-
тото ново летище, чието строителство
е отнело близо 20 години. Гидът не
споменава име, но германците на ко-
рабчето кимат, досещайки се за кого
става въпрос. За да е още по-ясен па-
ралелът, в Берлин има детска градина,
струваща 7 милиона евро, при чието
откриване били записани точно... 7
деца. Имало обаче 30 души персонал.

Ако искате да видите столицата без
ремонтни и строителни дейности,
трябвало е да я посетите преди 1930
г., казват къде на шега, къде сериозно
берлинчани. В парковете наоколо няма
да видите дърво по-старо от 70 годи-
ни, уточняват местните. Причината е
в глада и студа след Втората световна
война - берлинчани изсекли растител-
ността, за да се топлят. Не е за пропу-
скане центърът “Топография на теро-
ра”, разположен над останките от цен-
тралата на Гестапо. Сега там има 100-
тина метра от прословутата Стена,
разделяла Берлин на Източен и Запа-
ден. От вътрешната страна има откри-
та галерия, която подробно разказва
за драматичните събития между 1933
и 1945 г.

Отделете си повече време за Ост-
рова на музеите - има какво да се види
- от бюста на Нефертити до далеч по-
скорошни исторически личности и
истории. Бранденбургската врата е
впечатляваща и през деня, и през нощ-
та. А историите за местоположенията
на някои от посолствата в Берлин
определено си струват. И не пропус-
кайте булеварда със звучното име
“Под липите”, особено докато те
цъфтят - разхождате се, гледате забе-
лежителности, ухае приятно... Чак за-
бравяш КОВИД-19 и всички останали
модерни драми. И задължително пийте
една бира, хапнете вурстчета, шницел
или джоланче, помага за преглъщането
на противоепидемичните мерки.

Дори и на открити туристически места маските са задължителни

СНИМКИ АВТОРКАТА

На Чекпойнт Чарли всичко
е спокойно, буквално

Ограниченията за брой посетители
и престой, както и изискването
за документ, не намаляват
опашките пред някои магазини

Трабантът е на почит в Берлин,
има специален музей и различни изложби

стите нямат възможност да се насла-
дят на прекрасната панорамна гледка
от купола й, тъй като забраната за
посещение ги лишава от възможността
да се изкачат по 270-те й стъпала. Още
нещо важно -

Големият брат те гледа

постоянно! Защото навсякъде искат да
се обозначиш. На всяка туристическа
забележителност с вход, на корабчета-
та по реката, дори в кафета и магазини
събират данни от посетителите. Ако
не сте си свалили специалното прило-
жение LUCA, поне един от групата
трябва да попълни бланка с адрес и
телефон за контакт. В приложението
пък се качва последният тест или сер-
тификатът за ваксинация - мерки,
свързани с КОВИД-19. Влизайки в
повечето големи магазини, сканирате

QR кода и едва тогава продължавате,
масово има и ограничение за времето,
което може да прекарате край щандо-
вете. Ситуацията е подобна и в заведе-
нията - с тези на открито няма про-
блем, но има вероятност да ви отка-
жат да посетите тоалетната, ако PCR
тестът ви е по-стар от 24 часа. (За да
летите със самолет тестът важи цели
72 часа).

Трафикът по улиците на Берлин все
още не се е възстановил. Туристите
също не са толкова много, а на про-
словутия пропускателен пункт Чек-
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Написаното от проф. Миха-
ил Константинов за машините и
бюлетините е конкретно посла-
ние и за морала... Той спомена-
ва една своя среща със селска
жена, взела на ръка няколко лева,
за да гласува честно за кмета
си... А професорът я поучава, че
дори да е взела пари за вота си,
може да гласува както пожелае

Слави Трифонов отказва да носи
отговорност за управлението на
държавата, прави го за втори път, като
сега съвсем съзнателно предлага
нещо, което няма как да бъде прието
в парламента. Това е логичният извод
от изненадващия ход с прибързаното
обявяване на проект за кабинет, с
който постави всички пред свършен
факт. При това го направи толкова
демонстративно и безцеремонно, като
че ли умишлено е искал да предизвика
възмущението и отрицателните реак-
ции, избухнали впоследствие.

Аргументите в тази посока са мно-
гобройни. Първо. Прави впечатление,
че на предишните избори и той, и пар-
тията му дълго мълчаха като сфинкс
по всякакви теми с оправданието, че
“следват конституционните процеду-
ри”. Този път Трифонов дори не изча-
ка крайните резултати от изборите,
обяви, че не желае никакви коалиции,
че не бил преговарял с никого и че
едва ли не налага свое правителство,
което трябва да бъде одобрено. Ако
ли не - оправяйте се без мен! При
това не се отказва от досегашната
мантра, че не иска и да чува за “ГЕРБ,
БСП и ДПС - партиите на статукво-
то”. Трябва да си или малоумен, или
достатъчно безсрамен, за да натресеш
мераците си (ако въобще са негови),
при положение, че имаш по-малко от
70 депутати. Не разчиташ на т.нар.
партии на протеста в лицето на ДБ и
ИМВ, напротив - поставяш ги в уни-

Феномен
и никой няма да разбере за кого
е дала доверието си. Тайната
при тайното гласуване няма да
бъде разкрита.

Жената слушала, слушала и
казала накрая: “Е, как да стане
това, нали все пак съм взела
пари, за да гласувам за кмета!?”.

Е, това как да го разбере и
осмисли професорът с неговия
морал! И в това е разликата
между него и селската женица.

Генерални разлики

В Пазарджик, строени пред
Културния дом, привърженици-
те на Борисов козируваха с
обръщението “господин Гене-
рал...” А той неглижира уваже-
нието им с думите: “Покрай
другия генерал Президента на-
мразих и званието си”.

Каква наглост! Какво общо
имат двете звания? Генерали...

Единият - летец. Другият - те-
лохранител, пълзящ по земята и
стоящ наведен пред Ердоган и
началниците от Европа, лъже и
маже за щяло и нещяло, и ще
внася ред в хаоса!?

Генерални различия. От зе-
мята до небето!

Гражданско общество

Ще станем такова, едва кога-
то експремиерът Бойко Бори-
сов стане “гражданинът Бори-
сов”, главният прокурор - “граж-
данинът Гешев”, а останалите
първенци се превърнат в подоб-
ни граждани!

Тиква и дамаджана

Заровили някъде дамаджана
и поръчали на министъра на
вътрешните работи да я търси.

Търсил, търсил и намери...
тиква. С каскет.

Няма такава забава

Ако случайно някога сте
били на банкета на “Мултиг-
руп” и Илия Павлов заедно с
Мария и Желю Желеви, Ахмед
Доган, Вежди Рашидов и куп
стари знакови имена, време е
за друго. И за други на купона.

Ако сте другарували и об-
щували с братята Васил и Ге-
орги Илиеви, време е за друго
приятелство.

Ако сте имали нещо общо
с Васил Божков в миналото и
сега той ви е нарекъл “реплика
на статуквото”, време е за про-
мяна... и за друг речник.

Ако сте канили на селско
гости в Учиндол Бойко Бори-
сов, ако сте ходили на кино с
него, ако сте играли с жокер
“петдесет на петдесет” с пар-
тията му или в градинката пред
Японския хотел, време е да се

отречете от предишните си
планове, време е за друго и за
други приятелства, поне за
пред суверена!

Ако сте издигали за прези-
дент Меглена Кунева, време е
за друго име...

Ако сте подкрепяли Мая
Манолова за кмет на София,
време е да потърсите нови кан-
дидати...

Ако в политическия албум
и политическия лексикон пре-
обладават записи, снимки и
събития, които ще ви компро-
метират с “бивши хора” пред
“Няма такава държава” и “Има
такъв народ”, време е за друго
и за други имена. Примерно,
време е за “Няма такава заба-
ва” и “Има такъв номер” в по-
литиката, бизнеса и шоуто.

Ако ви трябват “патерици”
за управлението, ползвайте и
своите...

Лозан ТАКЕВ

Изхлузване - втори дубъл
Слави Трифонов цели или нови избори, или връщане на ГЕРБ

зително положение, направо ги “из-
чегъртваш”, давайки картбланш на Бо-
рисов и ГЕРБ да злорадстват и да
“раздават правосъдие”. И реакцията
на бившия Първи не закъсня. Бори-
сов ехидно сравни всяка потенциална
подкрепа за кабинета на ИТН с пове-
дението на “лека жена”, въпреки че
самият той се самопредлагаше с 20-
30 депутати на Трифонов на предни-
те избори, само и само да не се стиг-
не до служебен кабинет на Радев.

Липсата на диалогичност и коали-
ционна култура може и да те прави
харизматичен за феновете, но това е
до време. В един момент без тях се
оказваш никой, а Слави засега го по-
стига безпроблемно. Отговорът му на
критиките е безалтернативен и нази-
дателен: “Някои не са разбрали - “Има
такъв народ” не предлага порции.
Съжалявам, че трябва да ви разочаро-
вам - няма порции. Има задачи, които
чакат своето изпълнение.”

Второ. Да погледнем състава на
това, което се предлага, и т.нар. про-
грама. Колкото и царисти да изкарат
по телевизорите режисьорите на този
спектакъл, както и стана, те не са в
състояние да омагьосат публиката с
приказки какъв великан-реформатор
е Николай Василев. Името му се
свързва с едни от най-срамните и
скандални приватизационни сделки у
нас. Неслучайно тази за БТК бе на-
речена “грабежът на века”, защото
именно по негово време компанията
бе продадена на “свои” хора в Лон-
дон на цена 6 пъти по-ниска от па-
зарната й стойност. А що за експер-
ти са хора без професионален и дори
житейски опит, лансирани като ми-
нистри, само защото са завършили
западни университети и знаят езици?
Това може да е бонус, но в никакъв
случай не ги прави добри управлен-
ци. Твърде спорни фигури са освен
това кандидат-министърът на пра-
восъдието Петър Илиев, който е по-
четен консул на офшорката Барба-
дос, на образованието Наталия Ми-

тева - бивш програмен директор в
“Америка за България”, на енергети-
ката Красимир Ненов - шеф на една
от американските “Марици”, прода-
ваща ни много скъп ток... Колкото до
“програмата” за управление, едва ли
би се намерила сериозна партия,
която да подкрепи този наръч от на-
мерения без цел, обвързаност и ви-
зия. Вярно, че да се концесионират
магистрали и да се приватизира
държавната ББР е апетитно и новите
са гладни, но обществото очаква
съвсем други приоритети.

Какво всъщност цели Трифонов?
Ако иска нови избори - явно ще ги
постигне. С цената на обезверяване
на все повече хора, които имаха на-
дежда за промяна. Трети поправите-
лен обаче ще му изиграе лоша шега,
защото ще върне Борисов като “бе-
залтернативния”, на бял кон наесен.
А може би целта е от вси страни
изплашени депутати да се хванат като
удавник за сламка за кабинета “Васи-
лев”, само и само да оцелеят. Което
ще е триумф на задкулисието. Това
ли искаме?!

Валентин ГЕОРГИЕВ



ОБРАЗОВАНИЕ
11

2021

СРЯДА

14 ЮЛИ

Наистина има такъв уни-
кален народ, който първо си
избира на ура управленска
котка в чувал, а чак след из-
борите пита тя лови ли миш-
ки. Но понеже проговорила-
та най-сетне котка му пред-
лага едни случайно нахвърля-
ни 14 “неотложни приоритет-
ни действия”, които нямат
нищо общо с хала му, на-
родът ошашавен започва да
пита: “Ми, като ни гласят за
американски астронавти, как
шъ съ оправим?”.

А докато от личната си
телевизия котката лее ново
шоу, стават сериозни неща, на
които малцина обръщат вни-
мание. Преди седмица ми се
случи да обиколя българския
Северозапад и се ужасих от
мизерията и отчаянието на
хората там. Младежи няма,
деца се виждат тук-там, дошли
за лятото при баба и дядо. Чух
приказки, че образованието
трябва да се ашладиса с биз-
неса и да се отвори нов уни-
верситет, че в региона висши-
сти няма. И се сетих, че току-
що МОН бе пуснало за
обсъждане проект за т.нар.

Национална карта на
висшето образование

която трябва да даде насоки
къде в страната какви вузове
да има, в какви професионал-
ни направления да обучават и
в какви специалности от регу-
лираните професии.

Нека прелистим в контекс-
та на Северозапада този про-
ект, съдържащ обилни данни
за структурата и състоянието
на висшето ни образование в
момента. От 2022 г. те ще се
обновяват всяка година. Оказ-
ва се, че като цяло капаци-
тетът на 52-те висши училища
у нас в 52 професионални
направления, който им е оп-
ределен от акредитационната
агенция (НАОА), е запълнен
едва наполовина и има мегдан
да се приемат още студенти.
Само че в някои направления
като Медицина и Стоматоло-
гия той е запълнен изцяло,
докато в Математика обуча-
ваните са само 19,1% от
възможния брой, в Материа-
лознание - 28,5%, в Живот-
новъдство - 31,4%. А в Мате-
матика и Химия приетите
първокурсници са едва 65-
70% от разрешения прием.

Преподавателите на тру-
дов договор пък през учеб-
ната 2020/2021 били общо
21 410. Колко са те е много
важно, особено когато става
дума за откриване на нови
вузове. Само че от числото,
посочено в проекта, не става
ясно най-важното - колко от
тях са приходящи и водят
занятия в по няколко висши
училища. От това в голяма
степен зависи качеството на
обучението, за което масо-
вото мнение никак не е лас-
каво. Справка в национална-
та статистика сочи доста
различна бройка от тази на
МОН - според НСИ, в съща-
та учебна 2020-2021 г. пре-
подавателите в нашите вузо-
ве са 20 716, а от тях на
основен трудов договор (на
щат) са 12 861. Т.е. с “ку-
фарно” преподаване на по

няколко места се занимават
7855 души. Възниква основ-
ният въпрос, на който никой
не обръща внимание. В мо-
мента в Северозапада има
две висши училища и три
филиала на вузове от други
региони, а преподавателите
били 1000 (включително
приходящите). Ако трябва да
се създава ново висше учи-
лище в Северозапада, откъде
ще се вземат местни профе-
сори и доценти за неговия
щат? Очевидно е, че и той

ще се крепи на
„хвърчащите чети”

Впрочем, в документа на
МОН Северозападът изрично
е посочен като най-изостанал
и в областта на висшето обра-
зование и се предлага то да
търпи развитие в него. Осно-
ванието е, че в региона броят
на учениците в гимназиален
етап е висок спрямо наетите
на работа висшисти, отнесени
към един студент в района.
Т.е. има нужда от висшисти и
има гимназисти, потенциални
бъдещи студенти. Така ли е
обаче? Според данните в про-
екта студентите в Северозапа-

да са само 4900, като сред тях
близо 24% са... чужди гражда-
ни. В региона живеят 10,4%
от населението на страната, а
студентите там са само 2% от
всичките. Но завършилите
местни гимназисти отивали да
учат другаде, като предпочи-
тали специалности от направ-
ленията Икономика и Адми-
нистративно управление - точ-
но тези, които са пренаселени
със студенти. Защото, оказва
се у нас Медицина например
има в 7 вуза, докато Иконо-
мика има в 24, Администра-
ция и управление предлагат 27
вуза. И качеството на обуче-
нието в някои от тях било
много ниско. Ами, щом е така,
защо в проекта никъде не ста-
ва дума за закриване на нека-
чествени обучения, има само
препоръки да си повишат ка-
чеството. Но са описани
обилно условията за... откри-
ване на нови вузове, нови
филиали, направления и спе-
циалности!

Впрочем, преди ден рек-
торите на медицинските ни
вузове реагираха с общо
становище срещу намерени-
ята за разкриване на частни
медицински вузове и филиа-
ли, които те съзират в про-
екта за Карта на висшето об-
разование. Според тях съще-
ствуващите сега медицински
университети покриват нуж-
дите на страната, а нови
частни вузове са в разрез с
политиката за качество в ме-
дицината. Ректорите предла-
гат мораториум и за разкри-
ването на нови частни уни-
верситетски болници. Е, как
да не се сети човек, че неот-
давна Нов български универ-

ситет съобщи, че щял да от-
крива медицински факултет
- трети в столицата! Щял да
бъде учебна база на Първа
градска болница. Съобщават
хората категорично - нищо,
че първо трябва да имат одо-
брение от НАОА, след това
- решение на парламента.
Щом е запълнен капацитетът
в Медицина, можело да се
откриват нови звена! Впро-
чем, в момента 57% от сту-
дентите в медицинските ни
университети са чужденци.
А добре известно е къде из
Европата заминават за до-
стойни доходи завършилите
медицина българи.

И може би най-важният
въпрос -

има ли работа
за висшисти

в Северозапада

Това обяснява и защо ме-
стните младежи отиват да
учат в София и другаде.
МОН отбелязва само, че в
реализацията на завършили-
те висшисти има дисбаланси
в страната. Но не се задълбо-
чава повече. А цялата работа
в Северозапада е в масовото
ликвидиране на десетки
предприятия - основно чрез
приватизация преди това.
Лишеното от поминък насе-
ление е намаляло 5 пъти за
годините на прехода към
мизерия. Младите до 18 г. са
едва 16% от населението,
децата до 14 г. са под 15%.
Това са най-лошите показа-
тели за страната, а и МОН
отбелязва, че този район вече
не отговаря на изискванията
на ЕС за минимален брой жи-

това разпродаден и производ-
ството - прекратено. Да спо-
менем цеховете и заводите в
Белоградчик и при селата Цар
Петрово, Старопатица, Кире-
ево, Раковица, Реброво, Чу-
прене, Горни Лом, Ново
село, Димово и т.н. Ето зато-
ва 90% от завършилите в
София и другаде висшисти от
района не се връщат да жи-
веят и работят в него. Къде
да работят получилите дип-
ломи примерно в направле-
ние Химични технологии, чи-
ито питомци МОН очаква да
увеличи с 40 на сто?

Не нов университет, а нов
поминък му трябва на Севе-
розапада. Водачът на избор-
ната листа на БСП в Монтана
Атанас Костадинов направи
подробен анализ на предимст-
вата и възможностите, които
регионът има и които съвсем
реално може да бъдат използ-
вани за създаването на нови
уникални и печеливши произ-
водствени и селскостопански
предприятия. Плюс необходи-
мите професионални училища
с бъдеще. Като начало.

А в това време се вихри
един такъв народ, който вади
котки от чувала и предлага
министърка на образование-
то, която през 1989 г. е била
във втори клас, сетне над 20
години е гледала България
иззад океана. И вещае котка-
та магистралите да са частни
на концесия, приватизирана
държавна банка и пращане в
САЩ на астронавти от... Се-
верна Македония и от зорлем
ликвидираната някогашна
българска космическа наука.
Да ти имам проблемите, гос-
пожо, би казал Иванчо.

Да ти имам
проблемите, госпожо!
Не нови вузове, а поминък му трябва на
Северозапада като начало на спасението

тели и до 2027 г. ще трябва
да бъде окрупнен и съединен
с друг регион.

Нека напомним, че в Севе-
розапада са регистрирани око-
ло 23 500 стопански субекта,
от които над 50% се занима-
ват с търговия, обществено
хранене и транспорт. Повече-
то са в градовете Враца, Мон-
тана и Видин. Кои точно ра-
ботодатели ще търсят да на-
емат висшисти? Могат да
бъдат изброени няколко десет-
ки завода, фабрики и други
предприятия и в тези градове,
и в селата, които бяха ликви-
дирани в годините на прехо-
да. Само знаменития месоком-
бинат във Враца да споменем,
химическите заводи “Вида-
хим”, завода за помпи, завода
за металорежещи инструмен-
ти “Видия”, продаден през
1998 г. на американци за $820
хиляди с продукция за над 2,5
милиона в складовете му, след

Велиана ХРИСТОВА
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Изборите в САЩ - зайче
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Един футболен афоризъм гласи:
“Най-сигурният начин да не ти вкарат
гол е да си махнеш вратата!”. Върху
основата на тази прагматична филосо-
фия действа през 2000 г. администра-
цията на губернатора на щата Флори-
да Джеб Буш, брат на тогавашния кан-
дидат за президент на САЩ през пери-
ода 2001-2005 г. - Джордж Буш, издиг-
нат от Републиканската партия.

Машинацията е елементарна

Ал Гор, съперникът на Дж. Буш от
Демократическата партия за стопанин
на Овалния кабинет в Белия дом, по-
средством своята предизборна програ-
ма печели симпатиите на мнозинство-
то от цветнокожите си съграждани,
предимно афроамериканци, както и на
по-бедните бели американци, зависи-
ми във всекидневния си живот от раз-
личните правителствени програми за
социално подпомагане. Затова от ад-
министрацията на губернатора на щата
Флорида полагат усилия по възмож-
ност да изчистят от избирателните
списъци колкото е възможно по-голям
брой гласоподаватели именно с подо-
бен социален профил. Тези ходове са
замаскирани в законова форма.

Този предизборен трик, замислен в
канцеларията на губернатора на Фло-
рида в полза на републиканския кан-
дидат за най-важния държавен пост в
САЩ, е с потенциално важни послед-
ствия, понеже историята на президент-
ските избори в САЩ познава не един
и два случая, когато резултатите от
гласуването са били “на кантар”.

Президентските избори върху тери-
торията под петдесетзвездния флаг са
мажоритарни, но не са преки, тъй като
са двустепенни. След т.нар. народен вот
в първия вторник след първия понедел-
ник на всяка високосна година биват
определени гласовете на представители-
те в електоралната комисия (втория етап
на гласуване) от всеки щат и в полза на
кой кандидат ще бъдат дадени. Този брой

от всеки щат е равен на съответния брой
на конгресмените от него в Камарата на
представителите (които са пропорцио-
нални на броя на населението в даден
щат), плюс още двама, колкото членове
в Сената има всеки отделен щат. Т.е.
електоралната комисия наброява общо
535 плюс 3 електора, излъчени от феде-
ралния окръг Колумбия (DC), където е
разположена столицата Вашингтон.
Утвърдена историческа практика, без тя
да е затвърдена чрез нормативна уред-
ба, е, че който кандидат за президент
спечели най-много гласове при т.нар.
първичен вот, получава в електоралната
колегия всички гласове от този щат. Из-
ключение правят само щатите Мейн и
Небраска, които са възприели пропор-
ционалното определяне на броя на елек-
торите в полза на отделните водещи
кандидати, т.е. според количеството по-
дадени “народни” гласове.

В желанието си да съдейства за
спечелването на президентските избо-
ри във Флорида от републиканския
кандидат Джордж Буш, държавният
секретар на този щат Катрин Харис, в
координация с губернатора Джеб Буш
- брат на Джордж Буш, нарежда на
местните избирателни контрольори

да прочистят
избирателните списъци

от онези резиденти на щата Флорида,
които са квалифицирани като
престъпници.

Формално това е законно основа-
ние, защото щатът Флорида лишава до
живот осъдените в собствените му
съдилища за престъпления от правото
да гласуват. В САЩ само 13 щата,
повечето в Старата Конфедерация (от-
цепилите се южни робовладелски щати
по време на Гражданската война 1861-
1865 г. - б.а.) лишават превъзпитаните
престъпници от право на глас. Но тази
санкция не е валидна спрямо жители
на Флорида, които отговарят на усло-
вията за уседналост, но преди това са
били осъдени за престъпления в някой
от 37-те щата, които възстановяват
избирателните права на престъпници-
те след излежаването на присъдата им.

Няколко по-добросъвестни длъжно-
стни лица откриват, че в списъците,
подготвени от държавния секретар на
Флорида, са елиминирани 8000 души,
въз основа на това, че са извършили
престъпления в щата Тексас. Повечето
от нарочените имената им да бъдат
“прочистени” от избирателните списъ-
ци са афроамериканци, латиноамери-
канци и бедни бели хора, също като

симпатизантите на Ал Гор. Но се оказ-
ва, че нито един от тези 8000 всъщност
не е извършил престъпление.

След като грешката добива публич-
ност, Катрин Харис изпраща през май
нов, подобрен списък за прочистване
на окръжните избирателни комисии,
съдържащ 57 700 имена.

Журналистическото разследване,
извършено още през ноември 2000 г.
от известния британски журналист
Грег Паласт, доказва, че голям процент
от избирателите, изтрити от списъци-
те, не са престъпници с произнесена
присъда. Или изнесените “основания”
за заличаване от избирателния списък
изобщо не са верни. Лице с име Томас
Купър е в списъка, като основание за
заличаването му е, че е осъден през...
2007 г., т.е. 7 години по-късно от мо-
мента на съставянето на списъка!?
Оказва се, че подобните случаи са
около 4000, когато американски гла-
соподаватели, предимно цветнокожи
или социално слаби, преимуществено
симпатизанти на Демократическата
партия, са заличени от списъците за-
ради присъди за криминални деяния,
извършени в... бъдещето.

Какъв е изборният резултат във
Флорида на президентските избори през
ноември 2000 г.? 2 912 780 гласа в полза
на Джордж Буш и 2 912 253 гласа за Ал
Гор. Републиканският кандидат

печели само с 537 гласа

Затова пък получава всички 29 гла-
са в електоралната колегия от щата
Флорида. Този щат е четвъртият по
численост на населението си в страна-
та след Калифорния, Тексас и Ню Йорк
и затова излъчва толкова много елек-
тори. Но в конкретния случай не това
е важното. А това, че разликата в гла-
совете на електорите за двамата съпер-
ници от останалите 49 щата е по-мал-
ка от 29, т.е., който кандидат спечели
във Флорида, става президент.

Държавният секретар на Флорида
Катрин Харис, информирана за “не-
точностите” в избирателните списъци,
вместо да нареди връщането на неза-
конно отнетите права за гласуване,
просто нарежда тези дати на присъди
“в бъдещето” да бъдат изтрити, но
санкцията за отнемане на правото на
вот остава в сила.

Разследването, извършено от екипа
на журналиста Грег Паласт, показва,
че в десет избирателни окръга има
минимум 15% грешки в идентифика-
цията. Това е равно на още 7000 не-
винни лица, обвинени в престъпления

и лишени от гражданските си права в
дните преди президентската надпрева-
ра, мнозинството от тях чернокожи.

По-късно е открита и трета група
резиденти на щата Флорида, чиито граж-
дански права са отменени. Около 2000
души някога преди са били обвинени и
осъдени за престъпления в щатите Или-
нойс и Охайо. Подобно на повечето
американски щати (37), и тези два възста-
новяват гражданските права на хора,
изтърпели присъдите си и след това
останали законоизрядни. После канце-
ларията на Катрин Харис и длъжност-
ните лица на окръзите се съгласяват, че
Флорида няма право да налага наказа-
телна мярка за лишаване от право на
глас на хора, осъдени за престъпления,
но в щати, които не отнемат граждански
права след излежаване на присъдата. Във
Флорида по време на президентските
избори през 2000 г. сред регистрирани-
те афроамерикански избиратели участи-
ето е над 80%. Социологическите анке-
ти показват, че от десет чернокожи де-
вет гласуват за Ал Гор.

Сумарният резултат от разследва-
нето на британеца Грег Паласт показ-
ва, че над 22 000 цветнокожи са били
незаконно лишени от право на глас.
90% от тях са много, много повече от
тези 537 души, които сочат официал-
ните резултати от преброяването на
бюлетините, в полза на Джордж Буш.

Алън Дършоуиц, професор по право
в Харвард, най-реномирания универси-
тет в световната класация на висшите
учебни заведения, заключава: “Това, ко-
ето се появява, е модел на редуциране
на общия брой гласоподаватели във Фло-
рида, за който знаят, че ще намали гла-
совете за демократите.” Дейвид Боси-
тис - топ-експерт на САЩ по електорал-
на демография, е категоричен, че стана-
лото през 2000 г. в щата Флорида е

„очевадна техника
за дискриминиране

на чернокожите гласоподаватели”.
Тази история със списъка с фалшиви-

те престъпници във Флорида струва на
Ал Гор загубата на президентските избо-
ри през 2000 г. Въпреки че материалът
на Грег Паласт излиза във в. “Обзървър”
в рамките на три седмици след изборите,
докато повторното преброяване на гла-
совете във Флорида продължава (а и в
Лондон в. “Гардиън” публикува статия
на Грег Паласт за фалшификацията на
изборите във Флорида), нито едно от
големите печатни издания в САЩ не
информира за разкритията. Единствено
електронното издание Salon.com публи-
кува на 4 декември 2000 г. материала
“Етническо прочистване на избирателни-
те списъци във Флорида”.

Окончателното заключение на еки-
па на Грег Паласт, след повече от две-
годишно анализиране на избирателни-
те списъци за президентския вот през
2000 г., е, че броят на гласоподавате-
лите, на които в щата Флорида нео-
снователно не е позволено да гласу-
ват, е над 90 000, предимно черноко-
жи и от латиноамерикански произход,
в огромното си мнозинство -
привърженици на демократите.

Гореизложената история може да
преизпълни с гордост босовете на ня-
кои партийно-олигархични формации в
България. Че нали, вместо да прочист-
ват избирателните списъци от неудоб-
ни гласоподаватели - не дай, боже! - от
някои етноси, те просто ги пазаруват.
Къде-къде “по-демократичен” трик! По-
напред сме от САЩ по “демокрация”!
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НАКРАТКО

Едно от най-очакваните събития в
лятната програма на Старозагорската
опера е спектакълът на “Тоска” от
Джакомо Пучини на сцената на Ан-
тичния форум “Августа Траяна” на
16 юли от 21 ч. с участието на звезда-
та на Метрополитън опера и светов-
ните оперни сцени Желко Лучич. Све-
товно признатият баритон идва за
първи път в България по покана на
директора на Старозагорската опера
Огнян Драганов. Желко Лучич, когото
меломаните добре познават и от поре-
дицата онлайн излъчвания на оперни
спектакли на Метрополитън опера по
време на извънредната 2020 г., трябва-
ше да участва в премиерния спектакъл
на Старозагорската опера “Бал с мас-
ки”, който се отложи няколко пъти ми-
налата година. Българската публика ще
може да види и чуе своя любимец на
живо в Стара Загора първо в ролята на
барон Скарпия от “Тоска”, а в обеща-
ната роля на Ренато от “Бал с маски” -
на откриването на Фестивала на опер-

СНИМКА ОБЩИНА БАЛЧИК

Пиано-спирки
по крайбрежната алея
на Балчик

На пиано-спирки по крайбрежна-
та алея на Балчик летовниците ще
могат да покажат музикален та-
лант в дните между 15 и 18 юли,
съобщи БТА. Музикалните инстру-
менти ще бъдат разположени на
четири места край морето с идеята
изпълнителите да почерпят вдъхно-
вение от пейзажа. Проявата е част
от Дните на пианото в Балчик,
които, с подкрепата на Програма-
та за трансгранично сътрудничест-
во “Interreg V-A Румъния-България”,
събират български и чуждестранни
инструменталисти. На откритата
сцена пред културно-информацион-
ния център “Мелницата” ще свирят
студентът от Кралската музикал-
на академия в Лондон Галин Ганчев,
учениците от НМУ “Любомир Пип-
ков” Ивайло Василев и Мария Ата-
насова - носители на редица отли-
чия, дует “Атмосфери” - Мила
Михова и Александра Дичева от НМА
“Проф. Панчо Владигеров”. За пиано
феста се очакват студентите от
Националния университет по музика
в румънската столица Букурещ Йо-
нут Диакону, Карина Юта и Диана
Негреану. На форума ще се изявят
и деца от школата по пиано в Бал-
чик, от СУ “Климент Охридски” в
Добрич и други млади таланти.

СНИМКА СТОЛИЧНА БИБЛИОТЕКА

Русанка Ляпова
е преводач на юли
в Столичната библиотека

След прекъсване заради пандеми-
ята литературният клуб на Столич-
ната библиотека поднови своите
знакови инициативи и традиционни-
те ежемесечни поредици на клуба. На
14 юли от 18.30 ч. в Американския
център на библиотеката ще гостува
Русанка Ляпова, преводачка от юж-
нославянски езици (сръбски, хърват-
ски, босненски, македонски). Тя ще
бъде представена от Жела Георгиева,
една от емблематичните фигури в
преводаческата гилдия, и от поете-
сата, журналистка и издателка
Силвия Чолева. Присъстващите на
събитието ще имат възможност да
си купят книги в превод на Русанка
Ляпова на преференциални цени.

Полувреме за изкуство предлага галерия „Контраст”

Баритонът Желко Лучич
за първи път в България
Звездата на
Метрополитън опера
гостува в ролята
на барон Скарпия
в спектакъла
„Тоска”
на Античния форум
„Августа Траяна”

ното и балетното изкуство през ноем-
ври, научи ДУМА от Сийка Лапачка,
пиар на ДО - Стара Загора.

Желко Лучич ще си партнира на
16 юли с оперната дива Цветелина Ва-
силева, която ще бъде в ролята на Фло-
рия Тоска, и с тенора Ивайло Михай-
лов - в ролята на художника Марио
Каварадоси. С този спектакъл Старо-
загорската опера ще отбележи триде-
сетгодишната творческа дейност на
изключителното българско сопрано
със световна кариера Цветелина Васи-

СНИМКИ ДО - СТАРА ЗАГОРА

лева. Диригент е Ивайло Кринчев, ре-
жисьор - Огнян Драганов. Участват
солистите Александър Марулев, Иван
Кабамитов, Ивайло Йовчев, оркестър,
хор, децата от Детско-юношеската
студия за опера и балет “Маргарит-
ки”, представители на Прабългарската
школа за оцеляване “Бага-Тур”. Дири-
гент на хора е Младен Станев.

Специално за сцената на Античния
форум “Августа Траяна” се подготвя
нова сценография от художниците
Венцислав Петров и Иван Господинов.

Завладени от лятно наст-
роение, преди да свирим по-
следния съдийски сигнал за
културния сезон, ние от от-
бора на галерия “Контраст”
предлагаме на вашето внима-
ние прекрасна селекция от
творби, обединени в излож-
бата “Полувреме за изкуст-
во”, гласи поканата от гале-
ристите. В експозицията на
ул. “Цар Самуил” 49 до
31 юли (всеки ден без неделя)
може да се видят произведе-
ния на някои от големите
звезди на съвременната ни
арт сцена - Михалис Гарудис,
Димитър Буюклийски-Мичи,
Недко Солаков, Греди Асса,
Енчо Пиронков, Кеазим Иси-
нов, Сули Сеферов и др.

Изложените 25 творби от
фонда на галерията са ценни
както с художествените си

качества, така и с богатия си
провенанс (хронологията на
собствеността). Отдавна на-
пуснали ателиетата на своите
създатели, те са извървели
дълъг път преди да стигнат до
престижния столичен арт са-
лон - участвали са в знакови
изложби, описани са в студии
от големи наши изкуствоведи,
били са откупени от или даре-
ни на известни имена в българ-
ската култура. Нестандартни-
ят подход на работата с колек-
ции от вторичния пазар на из-
куството ни позволява да ви
срещнем със забележителни
творби, които досега са били
скрити от публиката, посочват
домакините. Някои от тях са
платна от 70-те, 80-те и 90-те
години на ХХ в. на майстора
на метафизическия конструк-
тивизъм (както го нарича
А. Джурова) Димитър Буюк-
лийски-Мичи, който отдавна
не е активен на изложбената
сцена. Други са забележител-
ните, надскачащи пределите на
рамките, времето и простран-
ството творби на Михалис Га-
рудис. Рядко попадение и гор-
дост за експозицията е ранна-
та маслена творба на концеп-
туалиста Недко Солаков от
1991 г. Може да се видят и две
изящни “експресивни калигра-
фии” на Греди Асса от серия-

та “Осем въздишки”, в които е
закодирана еротиката на из-
точните миниатюри. Те са
създадени за изложбата му с

Божидар Бончев “Пътуване в
насладата” от 1999 г., описана
в двутомника “За изкуството”
от доц. д-р Ружа Маринска.

Енчо Пиронков, “Трите
грации”, 70-те г. на ХХ в.

Михалис Гарудис, “Морско дъно”, ок. 2000
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Предимно слънчево и горещо ще е над цялата страна.

Ще духа слаб до умерен източен вятър. Максималните

температури ще достигнат 38 градуса, по-ниски

ще са по морския бряг, където водата ще се сгрее

до 25 градуса. Вълнението на морето ще бъде 1-2 бала.

В планините ще е предимно слънчево, като максималната

температура на 1200 метра ще е около 27 градуса,

на 2000 метра - 21 градус. Атмосферното налягане ще

е близко до средното за месеца и ще остане без промяна.

НИМХ/БТА

ВИДИН

36c

СОФИЯ

35c

САНДАНСКИ

35c

ПЛЕВЕН

36c

РУСЕ

34c

ПЛОВДИВ

35c

ВАРНА

29c

БУРГАС

29c

НЕДЕЛЯСЪБОТА ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Не позволявайте да оказ-
ват натиск върху вас или
да ви използват. Знаете
как стоят нещата.

ОВЕН

Възможни са несъгласия и
дрязги с близък. За да се
изгладят бързо споровете,
отстъпете.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Най-важното е да не обръ-
щате внимание на слухове.
Имате много работа,
загърбете интригите.

22 май - 21 юни

РАК

Денят ще ви донесе успехи.
Това ще е резултат от
стриктно следвана линия
на поведение.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

За да не ви заблудят, вяр-
вайте единствено на себе
си. Не се замисляйте върху
чужди приказки.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще имате още един пре-
красен ден благодарение на
хармоничните ви отноше-
ния с околните.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Предстои ви чудесен ден.
Ще можете да се наслади-
те на любовта на най-
близките ви хора.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Посветете времето си на
хора, които имат нужда
от вас. Ще сте натоваре-
ни, но и доволни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще имате подкрепата на
ваш приятел или родител.
Очаквайте обаждане с
интересна новина.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не е момент за самодо-
казване. Изслушайте дру-
гите, гледайте да вникне-
те в проблемите им.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Погрижете се за себе си,
отговорни сте за много
хора и трябва да сте ви-
наги във форма.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Останете у дома. Уморе-
ни сте, а и доста разсея-
ни. Това може да ви на-
вреди. Внимавайте.

ХОРОСКОП

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО
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ПРОМЕНЛИВО
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СЛАБ ДЪЖД
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ГРЪМОТЕВИЦИСЛЪНЧЕВО

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ¿ÚÂÙ‡ÍÚË ÓÚ  ‡‚Í‡Á,

¿ÁÂ·‡È‰Ê‡Ì ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/

13.30 ¡‡˘Ë Ë ‰Âˆ‡ Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÂÔËÁÓ‰/

14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.15 ¬˙Î¯Â·ÌÓÚÓ ‰˙‚Ó Ú‚ ÙËÎÏ

/3 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ¡ÂÁ ÒÂÏÂÈÌ‡ ÔËÎËÍ‡ Ú‚

ÙËÎÏ /2, ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ˜‡ÒÚ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ¬ Í‡‰˙
22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚

ÙËÎÏ /7 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“ /Ô/
03.25 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.13

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÂÔ.7

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.74

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - Ò.2 ÂÔ.25

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - Ò.4 ÂÔ.22, 23

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÂÔ.136 (ÔÓÒÎÂ-
‰ÂÌ)

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.33

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2013 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.14

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.19 ÂÔ.3

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.12

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.19, 20

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.50 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

01.35 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.05 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìœÓ·Â„Ì‡ÎËÚÂ ÒÚ‡ËˆËî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.15 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
02.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.05 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
04.05 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡ì (Ô)
05.05 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬îì (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬ì
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)



В Хонконг се падат най-много луксозни

коли Ролс Ройс на глава от населението.

Корабът „Титаник” се сблъсква с айсберг

точно в 23,40 ч. на 14 април 1912 година.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА

14 ЮЛИ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ
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inikolov@duma.bg
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ggeorgiev@duma.bg
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tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
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igizdov@duma.bg
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 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
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238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¬¿—»À  ¿–¿ƒ»ÃŒ¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
¬À¿ƒ»Ã»– »À»≈¬,
·Ë‚¯ ‡‚ÚÓÏÓ·ËÎÂÌ ÔËÎÓÚ
√≈Œ–√» ¬≈ƒ–Œƒ≈Õ— »-
ÃÓÚÛÒ, ÔËÒ‡ÚÂÎ,
Í‡ËÍ‡ÚÛËÒÚ
ƒ≈…¬»ƒ —À¿¬◊≈¬,
‡ÍÚ¸Ó, ÂÊËÒ¸Ó
 »–»À ¿ÃœŒ¬,
ÔÂ‚Âˆ Ë ÍÓÏÔÓÁËÚÓ
Ã»’¿»À À¿ÀŒ¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
–¿ƒŒ—À¿¬ —œ¿—Œ¬,
ÍËÌÓÓÔÂ‡ÚÓ, ÍËÌÓÂÊËÒ¸Ó,
ÒˆÂÌ‡ËÒÚ Ë ÔÓ‰ÛˆÂÌÚ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- ¡‡ÚÎÂ, ÁÌ‡Â¯ ÎË Í‡Í‚Ó Â ÛÊ‡Ò?
-  ‡Í‚Ó?
- “˙˘‡ ÚË ÎÂÊË Ì‡ ÔÎ‡Ê‡, Ë‰‚‡
‚˙ÎÌ‡ Ë ˇ ÓÚÌ‡Òˇ!
- » Í˙‰Â Â ÛÊ‡Ò˙Ú?
- —ÎÂ‰‚‡˘‡Ú‡ ‚˙ÎÌ‡ ˇ ‚˙˘‡ Ó·-
‡ÚÌÓ!

Известни български
изпълнители и чуждест-
ранни артисти, покорили
световните сцени, се
събират на морско пар-
ти. Звездите ще забавля-
ват феновете на уникал-
ния по рода си диджей
фестивал, организиран по
повод 10-годишнината на
Hacienda Beach. Италиа-
нецът Федерико Скаво
пристига в Лозенец на
17 юли, а за 21 юли е

Невролози
от универси-
тета на Сидни
направиха из-
следване, кое-
то да разкрие
защо човешки-
ят мозък сякаш е програмиран
да вижда лица там, където те
не може да съществуват -
върху Луната, пластмасови
бутилки, играчки, прахосму-
качки и т.н. Има хора, които
са сигурни, че са видели лика
на Христос върху сандвич,
пише електронното издание
“Медикал Експрес”.

Учените не знаеха защо
мозъкът реагира така, когато
обработва зрителни сигнали и
ги интерпретира като лица.
“От гледна точка на еволюци-
ята изглежда, че предимството
от това никога да не пропус-
неш лице надделява над греш-
ките, когато неодушевени
обекти са възприемани като
лица”, смята проф. Дейвид
Але, ръководител на изследва-
нето на факултета по психоло-
гия в университета. И добави:
“Способността бързо да виж-
даш и засичаш лица е предим-
ство. Но системата действа,
като прилага груб образец от
две очи над нос и уста.”

Екип от Оксфордския университет
определи как да се яде бисквита, по-
крита от едната страна с шоколад, така
че да донесе максимална наслада, съоб-
щи “Дейли мейл”. Оказа се, че бискви-
тата трябва да се държи с шоколадова-
та страна отгоре, но точно преди да се
хапне, е добре да бъде обърната. Така
мозъкът регистрира най-добре шокола-
довата глазура, а когато тя се разтопи
върху езика, се увеличава до максимум
“сензорното преживяване в устата”.
Ако човек си угажда сам, може да яде
с отворена уста, за да чува хрупкането,
което засилва вкуса. Добре е да се дъвче
бавно, за да е пълна насладата.

Предишна анкета показа, че само
23% от почитателите на шоколадови
бисквити ги ядат по този начин.

Определиха как да
се яде бисквитка

Защо виждаме
лица върху
Луната?

Звезди се събират на морско парти

Джон Аквавива

В родния град на Апостола на свободата ще
отбележат 184-годишнината от рождението му с
Лъвски скок, рок концерти, танци, конкурси и бо-
гата празнична програма. Кулминацията е предви-
дена за 17 юли, когато ще се връчи Наградата на
Карлово. През целия ден в централната градска част
ще има разнообразни  тържества.

Повечето дневни инициативи ще се случват в
началото на пешеходната алея в центъра на Карло-
во. В разположените там шатри ще се усеща маги-
ята на добрините и сбъдването на мечтите. Всички
желаещи ще имат възможност да се включат в из-
работването на малки книжки и рисуването на
портрети на Васил Левски, както и емблематични
за Карлово символи. Втората шатра ще е за създа-
ване на графити от художници и талантливи учени-
ци, които ще творят с професионални бои, като
най-добрите ще бъдат отличени, а всички участни-
ци ще получат награди и подаръци. Третата шатра,
която ще привлича посетители, ще е за изтъкаване
на българското знаме на стан. А четвъртата ще
предлага информационни материали, рекламни бро-
шури и различни сувенири за гостите на празника
и участниците в състезанията.

Не са забравени и местните групи и ансамбли,
както и всички граждани, които искат да се насла-

С Лъвски скок и рок
празнуват в Карлово

СНИМКА RNS.BG

Паметникът на Левски е
сред емблемите на града

Очаква се президентът Румен Радев да присъства на отбелязването
на 184-годишнината от рождението на Апостола на свободата

дят максимално на празничната музика. За тях е
предвидена “Алея на танците”, която ще бъде по-
зиционирана на пешеходната зона по пътя към
сцената за вечерните събития.

Мъже, жени и деца ще осъществят своя макси-
мален Лъвски скок, който ще бъде измерен и запи-
сан от компетентни служители. В надпреварата
няма да има ограничение за броя на участниците,
пола и възрастта. Те ще бъдат разпределени в раз-
лични категории. Предвижда се националното
състезание да се проведе успоредно и в няколко
български града. За да награди победителите в над-
преварата по Лъвски скок, е поканен президентът
Румен Радев, който ще се срещне с младите лъвове
в Къщата-музей на Левски. Очаква се държавният
глава на 18 юли да посети и местния Център за
настаняване от семеен тип за деца с увреждания на
“Соник старт”. През целия празничен ден младеж-
ките рок банди от Карлово и региона ще подгряват
празника на града. Вечерта е запазена за церемо-
нията по връчването на Наградата на Карлово,
която ще бъде водена от актрисата Силвия Лулче-
ва. На голямата сцена ще се състои концерт на
група “Кикимора” и Симфоничен оркестър под
диригентството на Димитър Косев. За финал на
тържествата е предвидена празнична заря.

планирано участието на
изключително популяр-
ния Джон Аквавива,
създал на лейбълите Plus
8 и Definitive Recordings.
Той ще проведе и онлайн
семинар с хора от музи-
калния бранш, където ще
разкрие новите предизви-
кателства пред колегите
си от цял свят.

Най-популярните
родни изпълнители ще за-
радват своите фенове

през горещия юли. Сред
тях са 100 Кила, Били
Хлапето, “СкандаУ”, су-
пер нашумелите рапъри
MBT&BM и изключител-
но талантливият Иво
Димчев. Ще продължи и
традицията в клуба да пу-
скат най-добрите българ-
ски резиденти - MR.K,
DIMO BG, Vasquez,
Diass, Not A DJ, EMMA.

И тази година сло-
ганът на Hacienda

Beach е Charizma
Matter (#charizmamatter),
а талисман е бобърът
Рузвелт. ”Ние винаги
сме харесвали хората с
харизма. Тези, които
имат силата да бъдат
себе си, да покажат
това, което харесват и
обичат, без да ги инте-
ресува мнението на
другите. Имат стил на
обличане, стил в музи-
ката, която слушат, ха-

ресват изкуството и из-
гревите, искат да бъдат
себе си, обичат да се ве-
селят, танцуват и общу-
ват истински”, сподели
собственикът на клуба
Димитър Тодоранов.
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кио обаче са пожелали всяка
страна да бъде представена от
двама знаменосци - мъж и
жена, като символ за равенст-
во на половете. Поради това
честта да носи българското

СНИМКА БГНЕС

Двойният европейски шампион от Рим Йосиф Миладинов
ще бъде знаменосец в Токио заедно с Мария Гроздева

Гроздева и Миладинов
заедно ще носят флага
Плувците очакват поне два финала

Двукратната олимпийска
шампионка и носителка на още
три бронзови олимпийски ме-
дала Мария Гроздева и плу-
вецът Йосиф Миладинов ще
бъдат двамата знаменосци на
откриването на Олимпийски-
те игри в Токио на 23 юли,
разкри председателят на
Българската федерация по
плувни спортове Георги Ав-
рамчев.

В началото на месеца
Изпълнителният комитет на
Българския олимпийски коми-
тет определи за знаменосец
Гроздева, която за седми път
ще стреля на Олимпиада. Ор-
ганизаторите на Игрите в То-

знаме получи и плувецът Ми-
ладинов, който миналата сед-
мица стана двоен европейски
шампион за юноши. Церемо-
нията за откриване на Игрите
ще се проведе на Олимпийския
стадион в Токио, ще започне в
14 ч. българско време и ще
продължи три часа и полови-
на. На нея, както и на остана-
лите състезания, няма да има
публика заради пандемията.

Аврамчев очаква поне два
финала за плувците ни в То-
кио. “Изпратихме най-успеш-
ното Европейско първенство
за юноши и девойки в Рим.
Много сме удовлетворени от
представянето на нашите

състезатели. На 16 юли от-
борът заминава за Токио.
Обнадежден съм за състезате-
лите ни, които ще влязат в
състава за Париж 2024. Плу-
ването ни го очакват хубави

дни след три години, а и на
тази Олимпиада. За първи път
имаме петима олимпийци с из-
ключително добри резултати.
Очаквам минимум два финала.
Плувците ни са много млади.

Пожелавам на всички да по-
стигнат върховите си пости-
жения в Токио. В плуването
конкуренцията е убийствена.
Направили сме всичко, остава
и късметът да е на наша стра-

на”, заяви шефът на плувците
ни. Той припомни, че Мила-
динов е отказал да бъде вакси-
ниран, а останалите олимпий-
ци са ваксинирани още през
февруари.

Отложеното с година за-
ради пандемията Евро 2020
ще остане в историята и с раз-
лични рекорди.

 11 автогола бяха отбе-
лязани - антирекорд, след като
на всички минали първенства
има общо 9. Досега нямаше
вратарски автогол, но на това
Евро имаше 3.

 17 дузпи бяха отсъдени
в целия турнир, от тях само 9
бяха реализирани. Три пъти
без грешка от 11-те метра
стреля Кристиано Роналдо.
Едва 52% от ударите са влез-
ли във вратата. Само на Евро
1988 процентът на успешни-

Втората ракета на България Димитър
Кузманов (№238) започна с убедителна
победа участието си на турнира от се-
риите “Чалънджър” (награден фонд 88
520 евро) в Яш, Румъния. Българинът,

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
12.45 Обиколка на Франция,
XVII етап
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ
18.20 “Зала на славата -
Сидни 2000”
ПО МАКС СПОРТ 3
ЕП ПО ПЛАЖЕН ХАНДБАЛ
10.00 България - Испания, жени
11.00 Германия - България, мъже;
Германия - България, мъже
12.00 Швеция - България, мъже
16.00 България - Дания, жени
17.00 Швеция - България, мъже
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
8.30 - 12.30, 13.30 - 21.30
ATP 500 в Хамбург
ЛЕКА АТЛЕТИКА
22.30 Диамантена
лига в Гейтсхед
ПО МАКС СПОРТ 2
ТЕНИС
10.00 - 20.00 ATP 250 в Бостад
ЛЕКА АТЛЕТИКА
21.00 Диамантена
лига в Гейтсхед

ГЛЕДАЙТЕ

Димитър Кузманов и Адриан Андреев бият в Яш
който е поставен под №8 в схемата, раз-
громи с 6:2, 6:2 Педжа Кърстин (Сърб,
№267) за 87 минути.

Във II кръг Мико ще играе срещу
Николас Йонел (Рум). С успеха Кузма-

нов си осигури 1460 евро и 8 точки за
световната ранглиста.

За втория кръг се класира и Адриан
Андреев. 20-годишният софиянец ели-
минира с 6:4, 1:6, 6:3 Александър Мю-

лер (Фр, №197 в света и №3 в схемата).
По-късно вчера в I кръг преминали-

ят през квалификациите Александър Ла-
заров игра с №6 в схемата Мариус
Копил (Рум, №224).

Хиляди тифози аплодират автобуса
с новите еврошампиони по футбол
след аудиенцията им при президента на Италия
Серджо Матарела в двореца Куиринале в Рим

Рекордите на Евро 2020
път на финалите бяха 24 от-
бора, бе подобрено още в
1/8-финала Хърватия - Испа-
ния (3:5 след продължения),
който бе и най-резултатният
мач в първенството.

* 8 мача с продължения -
изравнен рекорд от Мондиал
1990 и Евро 2004.

 Англичанинът Люк Шоу
вкара в 116-ата сек. срещу
Италия - най-бързия гол на ев-
рофинал.

 Италианецът Леонардо
Бонучи на 34 години и 71 дни
стана най-възрастният голмай-
стор в еврофинал.

 Италианецът Джорджо
Киелини на 36 години, 11 ме-
сеца и 27 дни стана най-възра-
стният капитан на финалист и
еврошампион.

 Федерико Киеза и баща
му Енрико са единствените
баща и син, вкарвали голове
на еврофинали.

 33,8 км/ч е най-високата
скорост, развита на турнира,
от нападателя Лоиг Него
(Унг) и от крайния защитник
Леонардо Спинацола (Ит).

 С 5 гола в 4 мача Кри-
стиано Роналдо стана голмай-
стор на турнира и носител на
“Златна топка”. Толкова има
и чехът Патрик Шик, но Ро-

налдо взе приза, заради по-
малко изиграни минути - 360
(1 асистенция) срещу 405 (0)
за чеха.

 18-годишният испанец
Педри е играчът с най-много
ключови подавания (31), с най-
много навъртени километри
(76,14 км) и най-голяма про-
бягана дистанция с топка в
крака.

 Финалният двубой е
проследен от 57,8% зрители в
активна възраст у нас, показ-
ват данните на пийпълметрич-
ната агенция ГАРБ. Това е
най-високият резултат на фут-
болна среща Евро 2020. След-
ват полуфиналите Англия -
Дания и Италия - Испания.

 УЕФА определи идеал-
ния отбор на Евро 2020, из-
бран от техническа комисия, в
която влизат имена като Фабио
Капело, Роби Кийн, Дейвид
Мойс, Щефан Фройнд и др.

Идеалните 11: Джанлуи-
джи Донарума (Ит) - Кайл
Уокър (Анг), Леондардо Бо-
нучи (Ит), Хари Магуайър
(Анг), Леонардо Спинацола
(Ит) - Жоржиньо (Ит), Педри
(Исп), Пиер-Емил Хойберг
(Дан) - Рахийм Стърлинг
(Анг), Ромелу Лукаку (Бел),
Федерико Киеза (Ит).

те удари бе по-нисък.
 ВАР се намеси в 18 слу-

чая в 51 мача. В тях 8 гола
бяха отменени - 7 поради за-
сада и 1 за игра с ръка, а
цветът на 2 картона бе про-
менен от жълт на червен.

 Само датчанинът Микел
Дамосгорд вкара директно от
пряк свободен удар (в полу-
финала срещу Англия). На
Евро 2016 бяха отбелязани
рекордните 4.

 142 гола бяха отбеляза-
ни в турнира (средно по 2,78
гола на мач). Предишното
най-добро постижение от 108
на Евро 2016, когато за първи


